
ACTA NÚM. 20220000002 DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE CELEBRADA EL 
DIA 23  DE FEBRER DE 2023. 
 
A Montcada i Reixac, a la Sala de sessions de l’Ajuntament de l’edifici Casa de la Vila 
del carrer Major núm. 32, a dos quarts de set de la tarda del dia 23 de febrer de 2023,  
es reuneixen, sota la presidència de l’alcaldessa, Sra. Laura Campos Ferrer, els 
membres de la Corporació que s'indiquen, a fi de celebrar sessió plenària de 
l'Ajuntament.  
 
Hi assisteixen: 
 
Nom       Càrrec Grup 
LAURA CAMPOS FERRER,  Alcaldessa ECPMIR qui presideix 
MARIA DEL MAR SEMPERE MARTINEZ Regidora ECPMIR 
JUAN CARLOS DE LA TORRE VILLARINO 
JESSICA SEGOVIA ALVAREZ 
JOSÉ DOMÍNGUEZ MONTERO 

Regidor 
Regidora 
Regidor 

ECPMIR 
ECPMIR 
ECPMIR 

EVA MANZANO MORENO Regidora ECPMIR 
BARTOLOMÉ EGEA SABATÉ 
ANDRÉS IRUELA ESCUDERO 
MARIA ADORACIÓN ALCALÁ PUERTA 

Regidor 
Regidor 
Regidora 

PSC-CP 
PSC-CP 
PSC-CP 

INÉS FERNÁNDEZ MOJEDA Regidora PSC-CP 
ENCARNACIÓN LÓPEZ SOLA Regidora PSC-CP 
JOSÉ MARIA PÉREZ ORTEGA 
JORDI SANCHEZ ESCRIGAS    

Regidor 
Regidor 

PSC-CP 
ERC-AM 

MARIA ROSA BORRÀS VENTURA Regidora ERC-AM 
SALVADOR SERRATOSA  CRUZADO 
GERARD GARRIDO GUTIÉRREZ 
JAUME TEIXIDÓ PUJOL 

Regidor 
Regidor 
Regidor 

ERC-AM 
ERC-AM 
ERC-AM 

ANA ISABEL PELLICER MENDOZA 
JUAN ROMERO NOVO 

Regidora 
Regidor       

Cs 
Cs 

 
Excusa l’assistència: 
 
ANGELINA ESTHER DEL PINO GARCIA Regidora Cs 
 
Es troben presents: 
Secretària: 
Sra. Maria José López Pallarès 
Interventor: 
Sr. David Magriñá Estivill 
 
1. QÜESTIONS PRÈVIES 
 
1.1 APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 20230000001 CELEBRADA EL 
26 DE GENER DE 2023. 
 
S'aprova per unanimitat l’acta núm. 2022000001, corresponent a la sessió del Ple de 
l’Ajuntament celebrada el dia 26 de gener de 2023, per unanimitat, amb el vot a favor 
dels 19 membres assistents a la sessió dels 21 que formen la Corporació municipal. 

1.2 DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALDIA DES DEL 
DECRET NÚM. 63/2023, FINS EL DECRET NÚM. 373/2023, DE 10 DE FEBRER DE 
2023. 



 
En compliment del que disposa l’article 42 del Reglament d’Organització, 
Funcionament i Règim Jurídic de les entitats locals, aprovat per Reial Decret 2568, de 
28 de novembre de 1986, hom dóna compte dels decrets dictats per l’Alcaldia, des del 
núm. 2023000063, de data 16 de gener de 2022, fins el núm. 2023000373, de 10 de 
febrer de 2023. 

2. ASSUMPTES DE L'ÀREA ECONÒMICA 
 
2.1 APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DE L’EXEDIENT DE CONTRACTACIÓ PER 
A LA PRESTACIÓ DEL SERVEI DE LES ESCOLES BRESSOL MUNICIPALS CAMÍ 
DEL BOSC, CAN CASAMADA I MITJA COSTA; I NOVA CONVOCATÒRIA DE LA 
LICITACIÓ. 

La Sra. Segovia, regidora d’Educació, explica la proposta: Aquí, en la última licitació 
que vam presentar vam rebre un recurs, en concret interposat per CCOO de 
Catalunya. Arrel d’aquest recurs vam parlar amb les diferents treballadores i amb el 
sindicat, i finalment vam decidir tornar a fer una aturada d’aquest plec, per tercera 
vegada. El que hem fet en aquesta proposta és modificar els criteris de valoració de 
les ofertes, de manera que s’incrementa la puntuació del criteri de millores retributives 
al personal, alhora que s’augmenta el percentatge de millora de la retribució bruta, del 
personal que entri amb aquestes empreses licitadores. En concret, el que hem fet és 
que hem passat de la licitació anterior, on posàvem que l’empresa que es presentava 
a la licitació, si pujava el sou de les treballadores un 2%, tindria 4 punts i això ho hem 
eliminat i ho hem diferenciat en dos. Ara l’empresa que aposta per l’increment d’un 2% 
salarial, tindria 7,5 punts i l’altra opció és que si aposta per un increment d’un 4% 
salarial, tindria 15 punts del total, per sumar al total de la licitació. No em centro en 
explicar un altre cop el plec, perquè ja ho he fet dues vegades. Vaig directament a 
aquesta modificació, que és la única que s’ha fet en tota la licitació.  
 
La Sra. López, regidora del grup municipal PSC-CP, intervé: El nostre vot serà a favor 
per coherència, perquè els educadors i els sindicats han arribat a un acord amb 
l’Ajuntament. Volia fer un aclariment respecte a l’al·legació presentada pel grup 
Socialista. No es demanava exclusivament un ajudant de tasques de menjador, sinó 
un auxiliar de cuina. Aquest perfil de persona havia existit entre octubre de 2018 i juliol 
de 2019, durant una jornada de tres hores diàries, pel que podíem entendre que 
aquest perfil de persona ja va existir, podíem haver-lo tornat a incloure en el plec de 
condicions. Res més.  
 
La Sra. Segovia exposa: Nosaltres, abans de fer el primer plec de tots, vam rebre com 
bé sabeu, una visita de les treballadores, que deien que havien fet una sèrie de 
propostes de millora, per incorporar en el ple. Aquell va ser un dels motius per a la 
primera paralització del plec de les escoles bressol, perquè no havia arribat a 
l’Ajuntament aquella instància i aquelles peticions. Aquella instància i aquelles 
peticions les tinc aquí davant. La vam parlar amb les treballadores i concretament amb 
les cuineres. Està signada per les dues cuineres de Camí del Bosc i de Can 
Casamada, i en cap moment parlen de la necessitat d’un ajudant de cuina. Llavors, 
nosaltres no ho vam poder estudiar a temps. Que probablement seria necessari? Però 
dintre de tots aquells estudis que nosaltres ens vam comprometre a fer amb elles, en 
cap moment estava aquesta per la seva part. Per això no la vam poder estudiar. El que 
té a veure amb la vostra reclamació, sí que és cert que veu fer una al·legació 
reclamant això que tu comentaves, però com diu l’article 63.1 de la Llei 7/1985 de 2 
d’abril, que serien les bases reguladores del règim local diu, que aquells grups que 
estan presents al ple municipal i voten un plec a favor, no poden entrar al·legacions. 
Per tant, aquesta al·legació, ja no només ha estat apartada perquè no estava dins de 



les peticions de les escoles bressol, sinó que segons la normativa plenària, un grup 
que vota a favor d’un plec de condicions, no podria entrar una al·legació. 
 
La Sra. López expressa: Però realment, el que diu el punt tercer és relatiu a la inclusió 
de l’ajudant de tasques de menjador. Realment, el que posava a l’al·legació no és 
exactament el que posa en el text. Era un aclariment respecte a això, també.  
 
La Sra. Segovia indica: Però independentment, quan heu votat un punt a favor, no 
podeu entrar una al·legació. Independentment del que posi en el text. Això ho podem 
mirar. No es pot tenir en compte un punt o una al·legació, quan anteriorment s’ha votat 
a favor.  
 
La Sra. Alcaldessa conclou: Més enllà de votar a favor o no, als dos grups de 
l’oposició, tant PSC-CP com Cs, se’ls ha informat amb temps i forma suficient, com per 
haver pogut fer les vostres aportacions i comentaris, perquè s’haguessin pogut recollir 
a temps. Així que jo crec que ha estat un plec que s’ha aturat tres vegades, una es va 
aturar abans d’arribar a ple. Per tant, tots i totes, hem tingut temps suficient, perquè si 
teníem una ocurrència, una aportació o alguna cosa a dir, haver-ho pogut fer en temps 
i forma i no amb una al·legació, que com bé s’ha explicat, segons normativa, queda 
fora de  lloc.  
 
Vist l’expedient ordinari de contractació CO2022000047 que té per objecte la prestació 
del servei de les escoles bressol municipals Camí del Bosc, Can Casamada i Mitja 
Costa; 
 
Atès que el Ple de l’Ajuntament, en sessió del dia 22 de desembre de 2022, acordà 
aprovar l’expedient de contractació esmentat; i aprovar i disposar l’obertura del 
procediment d’adjudicació pel procediment obert i regulació harmonitzada; 
 
Atès que, durant el termini de presentació de proposicions, s’ha presentat un escrit 
d’al·legacions per part del Grup Municipal Socialista i s’ha interposat un recurs 
especial en matèria de contractació per la representació de Comissions Obreres de 
Catalunya; 
 
Atès, pel que fa a les al·legacions formulades per part del Grup Municipal Socialista, 
que procedeix inadmetre-les per manca de legitimació, ja que en la referida sessió 
plenària els regidors d’aquest grup van votar a favor de l’acord d’aprovació del dit 
expedient de contractació; 
 
Atès, nogensmenys, que l’àrea gestora responsable ha informat que la inclusió d’un 
ajudant en tasques de menjador que se sol·licita en l’escrit d’al·legacions seria en 
qualsevol cas improcedent, perquè des del servei gestor no s’ha rebut en cap moment, 
ni per part de l’empresa adjudicatària actual, ni de la direcció del centre, ni del personal 
afectat, cap demanda en aquest sentit. Per tant, no s’ha valorat aquesta necessitat de 
reforç a la cuina perquè no ha arribat aquesta petició. I, d’altra banda, perquè el servei 
de menjador ja disposa, des dels seus inicis, de personal auxiliar de suport, que 
reforça l’estona del dinar dels infants i del seu descans posterior, quedant degudament 
reforçades aquestes franges, tal com consta en el Plec impugnat; 
 
Atès, pel que respecta al recurs especial interposat per la representació de Comissions 
Obreres de Catalunya per assegurar els drets laborals afectats, que l’àrea gestora 
responsable ha emès un informe on es proposa modificar els criteris de valoració de 
les ofertes, per tal d’incidir encara més en l’objectiu de naturalesa social d’aquesta 
licitació, que és també la millora de les condicions salarials de les persones 
treballadores, de forma que es dona compliment a l’obligació establerta a la Llei 



9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del Sector Públic, d’incorporar en les 
licitacions de manera transversal criteris i consideracions socials que tinguin relació 
amb l’objecte del contracte; 
 
Vist l’informe favorable emès pel servei de contractació i compres, 
Vista la proposta del regidor de Contractació i Compres  i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de l'Àrea Econòmica celebrada per videoconferència el dia 17 de 
febrer de 2023, 
 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 19 membres assistents a la 
sessió dels 21 que formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER. Aprovar la modificació de l’expedient ordinari de contractació núm. 
CO2022000047 que té per objecte la prestació del servei de les escoles bressol 
municipals Camí del Bosc, Can Casamada i Mitja Costa de Montcada i Reixac.  
 
SEGON. Publicar novament l’anunci de la convocatòria en el Diari Oficial de la Unió 
Europea i en el Perfil de contractant de l’ajuntament, perquè les empreses 
interessades puguin presentar les seves proposicions.  
 
TERCER. Inadmetre, per manca de legitimació, l’escrit d’al·legacions presentat pel 
Grup Municipal Socialista, relatiu a la inclusió d’un ajudant en tasques de menjador. 
 
2.2 APROVACIÓ DE L’EXPEDIENT DE CONTRACTACIÓ PER A LA PRESTACIÓ 
DE SERVEIS ESPORTIUS I D’ADMINISTRACIÓ DEL CENTRE ESPORTIU 
MUNICIPAL MONTCADA AQUA; I CONVOCATÒRIA DE LA LICITACIÓ. 

Els punts 2.2, 2.3 i 2.4 són objecte de debat de manera conjunta. 

El Sr. Garrido, president de l’Àrea Econòmica, explica la proposta: Avui fem un pas 
important al que és el final de la concessió de la prestació del servei de Montcada 
Aqua, tal i com es coneix com a concessió, i per tant, és un pas més per la finalització 
d’aquesta concessió, que té punt i final al 31 de juliol d’aquest any 2023. Aquest pas 
és la licitació de tres plecs que s’han d’encarregar de que l’Aqua continuï en 
funcionament, i per tant, es cobreixin les necessitats d’aquest centre.  
Aquests tres plecs són la prestació del servei de neteja del centre esportiu municipal 
Montcada Aqua, que seria per un valor de 247.002,50 euros, més 51.870,52 euros en 
concepte d’IVA. Això correspon a dos anys de durada, més una ampliació eventual, en 
funció de les necessitats, i que per tant, el total del contracte serien 446.285,13 euros.  
Pel que fa al següent contracte, que seria la prestació de serveis esportius i 
administració, aquest seria de dos anys, més una pròrroga eventual, en funció de les 
necessitats i una ampliació d’una modificació d’un 20% del preu, al que seria un total 
de 1.759.937,10 euros, que serien els tres anys, dos més una pròrroga. 
I després tenim el manteniment les instal·lacions del centre esportiu municipal 
Montcada Aqua, que seria per dos anys de durada, més una pròrroga eventual d’un 
any, i una ampliació eventual màxima del 20% del preu, que seria 1.719.400 euros. 
Per tant, són tres contractes amb un import important, sense tenir en compte en 
aquest cas, els subministraments, que passaran a càrrec de l’Ajuntament. Diguem que 
és un servei que es presta en aquest municipi de manera important, i per això també el 
que fem és que no només portem a licitar, perquè continuï funcionant aquest servei, 
sinó que el que volem fer és que aquest servei millori, perquè sabem quines són les 
diferents deficiències que té aquest servei a dia d’avui, i així ens ho trasllada la 
ciutadania.  
Per això vam fer el primer pas  de tots, que és posar una data a final d’aquesta 
concessió, que en teoria acabava al 2027. Per tant, encara quedaven molts anys. 
Entre el 2025 i el 2027, perquè eren de molts anys. Aleshores, quedaven encara uns 



quants anys, i per tant, vistes les queixes i vist el funcionament que estava portant 
Montcada Aqua, hem decidit fer el pas i negociar amb l’empresa la finalització 
d’aquesta concessió. Per tant, aquest va ser el primer pas, i el següent pas és un cop 
vam arribar a aquest pacte, ara hem de presentar aquestes licitacions, perquè continuï 
el funcionament. Aquestes licitacions porten una sèrie de millores al servei, que són 
les següents: pel que fa a la neteja, fins avui dia només hi havia neteja de dilluns a 
dissabte, recordem que l’Aqua està obert també els matins de diumenge. Ara hi haurà 
neteja tots els dies, és a dir, sempre que l’Aqua estigui obert, de dilluns a diumenge. 
També hi haurà una subrogació del personal de neteja, millorant les condicions, 
perquè es canvia el conveni col·lectiu d’aquestes persones de neteja. Per tant, 
s’acullen al conveni col·lectiu de neteja, que implica que hi hagi diferents pujades 
salarials, fins al 2025. També s’incorpora un punt, que és la obligatorietat d’utilitzar 
productes respectuosos amb el medi ambient i l’empresa adjudicatària haurà de fer, 
com a mínim, una neteja anual dels vidres exteriors de la façana de Montcada Aqua. 
Tot el material de neteja, eines i maquinària, l’haurà de facilitar l’empresa adjudicatària 
i haurà de fer una proposta d’ampliació d’hores anuals sense cost, per a l’Ajuntament, 
del qual, l’empresa de neteja haurà de portar un registre numerat, de les diferents 
queixes i suggeriments que es produeixin i haurà de fer un tractament de cadascuna 
d’elles.  
Pel que fa al servei d’esports i administració, que és el servei de monitors i de personal 
d’administració, en el que s’inclouen la publicitat i el màrqueting, també hi ha una 
millora important, que és que la sala fitnes, fins ara estava bastant desatesa. Aquesta 
és la sala on es fan totes les activitats amb pes i amb altres màquines. En aquest 
espai hi haurà un servei d’assessorament presencial tots els dies de la setmana, és a 
dir, de dilluns a diumenge, en un total de 56 hores a la setmana. També comptarà amb 
un software específic, per a la gestió dels usos d’aquesta sala, que no hi havia fins ara. 
Després, noves activitats de dinamització per la sala fitnes, actualització del quadrant 
d’activitats dirigides terrestres, un augment de tres hores setmanals d’aquagim als 
matins. És una activitat bastant utilitzada als matins, sobretot per la gent gran, i és 
bastant demandada, doncs també considerem adient incrementar aquestes hores, al 
matí. També s’incorpora el punt del servei de vetlladors, per atendre els nens amb 
necessitats educatives especials, en el que és la natació de primer de primària, que es 
realitza en l’Aqua. Hi haurà inclòs un punt en el que és la formació del personal tècnic 
esportiu i administratiu i la presència de tècnics esportius en actes d’interès municipal. 
És a dir, que un tècnic esportiu de l’Aqua pugui realitzar activitats, com per exemple, 
en la cursa de la dona, de “Sin teta hay paraiso”, si es vol fer una sessió de zumba, 
que la pugui fer i que la cobreixi  l’Aqua. Per tant, és un punt que també s’incorpora. 
També s’incorpora un punt per a la contractació de persones aturades de llarga 
durada, majors de 45 anys i joves entre 18 i 29 anys i persones amb risc d’exclusió 
social. El que s’incorpora com a millores, ens porta a aquesta licitació una millora amb 
el control dels ingressos, amb les queixes i els suggeriments, que amb això fins ara, 
teníem molts problemes amb l’empresa actual que era la concessionària. També hi 
haurà una millora en el control del pla comercial, s’hauran de fer una sèrie de 
campanyes comercials, i una millora en la prestació del servei, com també s’incorpora 
el punt de que el català ha de ser la llengua vehicular per a la comunicació, tot 
complint amb el reglament que està previst a la Generalitat.  
Aquests són els dos plecs dedicats a la neteja i activitats esportives, com és el servei 
d’administració i monitoratge, i després està el servei de manteniment, que també té 
millores importants i en aquest cas, bastant rellevants. En aquest cas, també, igual que 
amb la resta, hi haurà una persona de manteniment que estarà sempre que l’Aqua 
estigui obert, cosa que fins ara no passava. Ara, per tant, hi haurà una persona de 
dilluns a diumenge. Sempre que l’Aqua estigui en horari d’obertura, hi haurà una 
persona que s’encarregui del manteniment. S’ha volgut posar molt d’èmfasi amb el que 
és el manteniment preventiu. És a dir, no un manteniment reactiu. Què vol dir? Que no 
ens hem d’esperar a que la caldera peti, i això provoqui que una part de la piscina deixi 



de funcionar o que un jacuzzi deixi de funcionar, o una sauna deixi de funcionar. Per 
tant, posem molts recursos, o és la novetat que s’inclou en aquest manteniment 
preventiu, que ens permet avançar-nos a possibles interrupcions del servei. Per tant, 
diguem que portem aquests tres plecs, no només per donar continuïtat al servei, sinó 
per millorar-lo. Perquè creiem que ha de ser així, i per això estem fent el que estem 
fent, per recuperar la gestió municipal de Montcada Aqua de manera indirecta, amb 
aquestes tres licitacions. Per tant, donem aquesta millora a la ciutadania.  
La veritat, és que han estat tres plecs bastant complicats. És veritat que els tècnics, els 
treballadors i treballadores de l’Ajuntament s’han deixat les banyes per poder dur a 
terme aquestes tres licitacions, aquests tres plecs tècnics. La veritat és que era una 
mica incògnita tota la magnitud que ens trobaríem, i la veritat és que és una magnitud 
important, aquest servei, perquè és un monstre de servei de l’Ajuntament.  
Un altre punt que vull remarcar és que la subrogació dels treballadors de Montcada 
Aqua no era obligatòria, és a dir, era voluntària perquè canviàvem de tipus de servei, 
passàvem d’una concessió a una prestació i per tant, nosaltres hem volgut fer aquesta 
subrogació dels treballadors i treballadores, per garantir una continuïtat amb ells i hem 
optat per aquesta via. Res més. Només voldria, ja que tinc l’oportunitat, agrair als 
treballadors i treballadores d’Esports, al cap, a la tècnica, als administratius i al cap, 
tècnics i administratius de via pública i serveis municipals, que són els que han fet el 
plec del manteniment,  per la feinada que ha suposat fer aquest plec. Penseu que 
portem gairebé un any, consultant al mercat, consultant a empreses, perquè així es pot 
fer, no fem res il·legal, sinó que es pot fer per posar-nos al dia i veure quina és la 
magnitud d’aquest tipus d’instal·lacions, i les necessitats, el que s’ha de cobrir en 
general. Ha estat una feinada molt important per poder portar avui, aquí, aquests tres 
plecs de Montcada Aqua.  
  
La Sra. Alcaldessa indica: Enyoro la senyora del Pino, sap greu que després de tants i 
tants plens criticant la gestió de Geafe, de l’actual concessionari, avui que portem al 
ple els tres plecs, per canviar de concessió i prestació de servei municipal, s’ho perdi, 
però li cedeixo la paraula senyora Pellicer.  
 
La Sra. Pellicer, portaveu del grup municipal Cs, exposa: El nostre posicionament en 
els tres expedients serà a favor.  
 
La Sra. López intervé: El nostre posicionament serà abstenció, ja que els números per 
nosaltres, no estan clars. Són tres licitacions bastant importants, vostès reiteren que 
amb la quota dels socis quedaran cobertes, i nosaltres tenim els nostres dubtes. Per 
tant, el nostre vot és abstenció.  
 
El Sr. Garrido expressa: Com venia dient, jo crec que els números són clars. El 
número d’usuaris... És veritat que ho fem en un moment de recuperació, perquè just 
després de la pandèmia s’està recuperant el nivell d’usuaris que hi havia en època de 
pre-pandèmia. La veritat és que costa molt demanar els números a l’empresa 
concessionària actual, que recordo que és degut a un contracte que es va fer 
anteriorment, i costa molt accedir a ella, bé, més que accedir a ella, costa molt que ens 
doni segons quina informació, no sé per quin motiu. El número d’usuaris, ens han 
donat fins a un mes, i nosaltres hem hagut de fer una previsió de quins seran els 
usuaris a posteriori. Aquesta previsió, vist els números que ens han donat, tenim la 
previsió que cobreixin aquests tres plecs, però de moment dels subministraments, se 
n’haurà de fer càrrec l’Ajuntament.  
Una altra cosa que se m’havia oblidat dir-vos, és que no només es porten aquests tres 
plecs, com a continuïtat i millora de servei, sinó que com ja vaig comentar, hi ha 
aproximadament, uns 345.000 euros, que es destinaran a l’Aqua com a injecció per 
posar a punt el servei de Montcada Aqua i fer diverses millores amb les diferents 
maquinàries que té aquest servei, perquè creiem que ha de ser així i creiem que ha de 



tenir aquesta inversió per posar-se a punt i tenir unes millores que són molt 
necessàries dins d’aquest servei, que és un servei que s’utilitza dia a dia, per molts 
usuaris de Montcada i per tant, creiem que és del tot necessari.  
 
La Sra. Alcaldessa intervé: A veure, jo el que sí volia deixar molt clar és que nosaltres 
com a equip de govern, ni la part política, ni la part tècnica i dels treballadors i 
treballadores, ens hem llençat a la piscina, mai millor dit, parlant de l’Aqua, sense 
aigua. Aquests números estan auditats. Evidentment, hi ha una certa dificultat. El 
primer any, s’haurà d’equilibrar i anar ajustant. Hem tingut certes dificultats, com 
dèiem, per accedir a la informació, però evidentment, la responsabilitat està. S’ha 
treballat i els números  estan auditats. Així que això de que els números no són clars, 
no acaba de ser cert.  
 
La Sra. López expressa: Aprofitant la conjuntura, demanem l’auditoria que han fet per 
tenir els comptes clars. De fet, no ho hauríem de demanar, si vostès són tant 
transparents, les haurien de donar abans de reclamar-les.  
  
La Sra. Alcaldessa conclou: Vull deixar clar un segon punt i un segon aspecte. No cal 
que utilitzi el “retintin” per fer aquest comentari, perquè vostès saben que tot el que 
demanen se’ls hi ha lliurat. Per tant... Com creuen que hem pagat les indemnitzacions 
a Geafe, d’una concessió que es va fer durant el seu govern, que ens ha costat a la 
ciutat de Montcada un dineral? És que nosaltres hem decidit perquè sí una xifra, 
perquè ens l’hem inventat? Ens hem llevat un matí i ens ha donat per aquí? Doncs no, 
s’han auditat els números. I d’allà han sortit les indemnitzacions, que no són poques, 
de moltíssims diners, que hem hagut de pagar com a municipi, per una concessió que 
no va vetllar per l’interès de l’Ajuntament i que deixava molt obert què era competència 
de qui.  Per tant, això ens ha portat a una situació del tot insostenible, en una gestió 
precària d’un servei que hauria de ser d’oci, de gaudi de la ciutadania, i que ha tingut 
queixa, rere queixa,  problema rere problema i sobretot, que ha acabat en un problema 
greu econòmic per l’Ajuntament, amb unes indemnitzacions que hem hagut de pagar, 
que ens les podríem haver estalviat tots i totes. Per tant, no s’amoïnin que aquesta 
auditoria, que com dic, és d’on han sortit les indemnitzacions que ens hem vist obligats 
a pagar, els la lliurarem. Demà li demanaré a l’Albert Arévalo, el coordinador, que us la 
faci arribar.  
 
Vist l’expedient ordinari de contractació núm. CO2023000009, incoat per la regidoria 
delegada d’esports, que té per objecte la prestació dels serveis esportius i 
d’administració del centre esportiu municipal Montcada Aqua (en concret: Direcció, 
Coordinació, Serveis Esportius, Servei d’Administració i Atenció al Client i Promoció 
Comercial); i també fomentar-hi la contractació de persones en risc d’exclusió social; 
 
Vistos els plecs de condicions particulars que s’han elaborat per a l’adjudicació i 
regulació del referit contracte; 
 
Atès que la tramitació de la contractació és ordinària, el procediment d’adjudicació 
obert i harmonitzat per raó de la quantia, i els criteris de selecció diversos; 
 
Atès que el pressupost base de licitació, millorable a la baixa, és de 980.348,43 euros, 
més 205.873,17 euros en concepte d’Impost sobre el Valor Afegit, al tipus del 21%, 
corresponent a la suma dels dos anys de durada ordinària del contracte; 
 
Atès que el valor estimat del contracte, considerant el pressupost al llarg dels dos anys 
de durada del contracte, més una pròrroga eventual d’un any i una ampliació eventual 
en funció de les necessitats del servei de fins a un màxim del 20% del preu, és 
d’1.759.937,10 euros euros; 



 
Vistos els informes que consten a l’expedient; 
 
Vist allò que estableixen la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del Sector 
Públic, mitjançant la qual es transposen a l’ordenament jurídic espanyol les Directives 
del Parlament Europeu i del Consell 2014/23/UE i 2014/24/UE, de 26 de febrer de 
2014, i la seva normativa de desplegament; el Reial decret 1098/2001, de 12 
d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament general de la Llei de contractes de les 
administracions públiques, en tot allò no modificat ni derogat; i el Decret Llei 3/2016, 
de 31 de maig, de mesures urgents en matèria de contractació pública en la part no 
derogada, 
 
Vista la proposta del regidor de Contractació i Compres  i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de l'Àrea Econòmica celebrada per videoconferència el dia 17 de 
febrer de 2023, 
 
El Ple acorda,  amb l’abstenció dels membres del grup municipal PSC-CP (6) i el vot a 
favor (13 vots a favor) dels membres dels grups ECPMIR (6), ERC-AM (5) i Cs (2),  el 
següent: 
 
PRIMER. Aprovar l’expedient ordinari de contractació núm. CO2023000009, que té per 
objecte la prestació dels serveis esportius i d’administració del centre esportiu 
municipal Montcada Aqua (en concret: Direcció, Coordinació, Serveis Esportius, Servei 
d’Administració i Atenció al Client i Promoció Comercial).  
 
SEGON. Aprovar i disposar l’obertura del procediment d’adjudicació del servei 
esmentat pel procediment obert i regulació harmonitzada.  
 
TERCER. Aprovar el document comptable corresponent, inclòs a la llista annexa amb 
referència núm. 12023000189. 
 
2.3 APROVACIÓ DE L’EXPEDIENT DE CONTRACTACIÓ PER A LA PRESTACIÓ 
DEL SERVEI DE NETEJA DEL CENTRE ESPORTIU MUNICIPAL MONTCADA 
AQUA; I CONVOCATÒRIA DE LA LICITACIÓ. 
 
Vist l’expedient ordinari de contractació núm. CO2023000008, incoat per la regidoria 
delegada d’esports, que té per objecte la prestació del servei de neteja del centre 
esportiu municipal Montcada Aqua; i també fomentar-hi l’estabilitat laboral de les 
persones treballadores; 
 
Vistos els plecs de condicions particulars que s’han elaborat per a l’adjudicació i 
regulació del referit contracte; 
 
Atès que la tramitació de la contractació és ordinària, el procediment d’adjudicació 
obert i harmonitzat per raó de la quantia, i els criteris de selecció diversos; 
 
Atès que el pressupost base de licitació, millorable a la baixa, és de 247.002,50 euros, 
més 51.870,52 euros en concepte d’Impost sobre el Valor Afegit, al tipus del 21%, 
corresponent a la suma dels dos anys de durada ordinària del contracte; 
 
Atès que el valor estimat del contracte, considerant el pressupost al llarg dels dos anys 
de durada del contracte, més una pròrroga eventual d’un any i una ampliació eventual 
en funció de les necessitats del servei de fins a un màxim del 20% del preu, és de 
446.285,13 euros; 
 



Vistos els informes que consten a l’expedient; 
 
Vist allò que estableixen la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del Sector 
Públic, mitjançant la qual es transposen a l’ordenament jurídic espanyol les Directives 
del Parlament Europeu i del Consell 2014/23/UE i 2014/24/UE, de 26 de febrer de 
2014, i la seva normativa de desplegament; el Reial decret 1098/2001, de 12 
d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament general de la Llei de contractes de les 
administracions públiques, en tot allò no modificat ni derogat; i el Decret Llei 3/2016, 
de 31 de maig, de mesures urgents en matèria de contractació pública en la part no 
derogada. 
 
Vista la proposta del regidor de Contractació i Compres  i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de l'Àrea Econòmica celebrada per videoconferència el dia 17 de 
febrer de 2023, 
 
El Ple acorda,  amb l’abstenció dels membres del grup municipal PSC-CP (6) i el vot a 
favor (13 vots a favor) dels membres dels grups ECPMIR (6), ERC-AM (5) i Cs (2),  el 
següent: 
 
 
PRIMER. Aprovar l’expedient ordinari de contractació núm. CO2023000008, que té per 
objecte la prestació del servei de neteja del centre esportiu municipal Montcada Aqua.  
 
SEGON. Aprovar i disposar l’obertura del procediment d’adjudicació del servei 
esmentat pel procediment obert i regulació harmonitzada.  
 
TERCER. Aprovar el document comptable corresponent, inclòs a la llista annexa amb 
referència núm. 12023000190 
 
2.4 APROVACIÓ DE L’EXPEDIENT DE CONTRACTACIÓ PER A LA PRESTACIÓ 
DEL SERVEI DE MANTENIMENT INTEGRAL DE L’EQUIPAMENT I DE LES 
INSTAL·LACIONS DEL CENTRE ESPORTIU MUNICIPAL MONTCADA AQUA; I 
CONVOCATÒRIA DE LA LICITACIÓ. 
 
Vist l’expedient ordinari de contractació núm. CO2023000007, incoat per la regidoria 
delegada de Serveis municipals i manteniment, que té per objecte la prestació del 
servei de manteniment integral de l’equipament i de les instal·lacions que conformen el 
centre esportiu municipal Montcada Aqua;   
 
Vistos els plecs de condicions particulars que s’han elaborat per a l’adjudicació i 
regulació del referit contracte; 
 
Atès que la tramitació de la contractació és ordinària, el procediment d’adjudicació 
obert i harmonitzat per raó de la quantia, i els criteris de selecció diversos; 
 
Atès que el pressupost base de licitació, millorable a la baixa, és de 800.000,00 euros, 
més 168.000,00 euros en concepte d’IVA, corresponent a la suma dels dos anys de 
durada ordinària del contracte;   
 
Atès que el valor estimat del contracte d’1.719.400,00 euros, considerant el pressupost 
al llarg dels dos anys de durada del contracte, més una pròrroga eventual d’un any, 
una ampliació eventual màxima del 20 per 100 del preu i l’import corresponent a 
inversions eventuals a curt termini; 
 
Vistos els informes que consten a l’expedient; 



 
Vist allò que estableixen la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del Sector 
Públic, mitjançant la qual es transposen a l’ordenament jurídic espanyol les Directives 
del Parlament Europeu i del Consell 2014/23/UE i 2014/24/UE, de 26 de febrer de 
2014, i la seva normativa de desplegament; el Reial decret 1098/2001, de 12 
d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament general de la Llei de contractes de les 
administracions públiques, en tot allò no modificat ni derogat; i el Decret Llei 3/2016, 
de 31 de maig, de mesures urgents en matèria de contractació pública en la part no 
derogada, 
 
Vista la proposta del regidor de Contractació i Compres  i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de l'Àrea Econòmica celebrada per videoconferència el dia 17 de 
febrer de 2023, 
 
El Ple acorda,  amb l’abstenció dels membres del grup municipal PSC-CP (6) i el vot a 
favor (13 vots a favor) dels membres dels grups ECPMIR (6), ERC-AM (5) i Cs (2),  el 
següent: 
 
PRIMER. Aprovar l’expedient ordinari de contractació núm. CO2023000007, que té per 
objecte la prestació del servei de manteniment integral de l’equipament i de les 
instal·lacions que conformen el centre esportiu municipal Montcada Aqua.  
 
SEGON. Aprovar i disposar l’obertura del procediment d’adjudicació del servei 
esmentat pel procediment obert i regulació harmonitzada.  
 
TERCER. Aprovar el document comptable corresponent, inclòs a la llista annexa amb 
referència núm. 12023000170. 
 
2.5 APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA 
NÚMERO 3 REGULADORA DELS PREUS PÚBLICS PELS SERVEIS QUE ES 
PRESTIN PER A ACTIVITATS EDUCATIVES EN EL LLEURE. 

El Sr. Garrido explica la proposta: Com venim fent durant els últims anys, aquest equip 
de govern de l’Ajuntament de Montcada ha apostat de manera ferma pels casals 
d’estiu, perquè tots els nens i nenes gaudeixin de l’estiu, ja que considerem que gaudir 
de l’estiu ha de ser un dret per a ells i per a elles. Que no tinguin cap inconvenient per 
poder accedir a aquests casals. Avui el que portem a ple és aprovar una bonificació 
del 50% del preu públic del servei, pels usuaris que prèviament s’hagi valorat i atorgat 
la beca menjador per part del Consell Comarcal, i també o la beca de material i 
sortides escolars, per part de l’Ajuntament de Montcada i Reixac. Per tant, com bé 
venia comentant, apostem pels casals d’estiu, perquè siguin uns casals d’estiu 
inclusius, que cap nen, ni nena es quedi sense poder gaudir l’estiu, per qualsevol fet o 
qualsevol barrera.  
 
La Sra. Alcaldessa pren la paraula: Disculpi, tot just acabo de recordar, precisament, 
torno al punt anterior. Precisament, perquè són indemnitzacions que van passar per 
ple, vostès tenen ja aquesta auditoria. És per dir-li que no li enviarem, perquè ja la 
tenen vostès de quan vam passar els punts de les indemnitzacions.  
 
Vist l’informe tècnic del Servei d’Educació, Infància i Joventut que en data 31 de gener 
de 2023 que informa que cal introduir a l’article 4 de l’Ordenança número 3 Reguladora 
dels preus públics pels serveis que es prestin per a activitats educatives en el lleure la 
bonificació del 50% del cost del servei en els casos que prèviament s’hagi valorat i 
atorgat la beca de menjador per part del Consell Comarcal del Vallès Occidental. 
 



Tenint en compte el que estableixen els articles 41 i següents del Text Refós de la Llei  
Reguladora de les Hisendes Locals, aprovat per Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5  
de març de 2004 (en endavant LRHL) en relació al procediment d’elaboració, 
aprovació, modificació i contingut dels preus públics. 
 
Atès que d’acord a les excepcions previstes a  l’article 133.4 de la Llei 39/2015, d’1 
d’octubre, del Procediment Administratiu Comú de  les Administracions Públiques, no 
és preceptiu el tràmit de consulta previ a l’aprovació provisional de la modificació pel 
ple de la Corporació.  
 
Vista la proposta del President de l’Àrea Econòmica i el dictamen de la Comissió  
Informativa ordinària de l’Àrea Econòmica.  
 
Considerant que, de conformitat amb el que disposa l’article 22.2 e) de la Llei 7/1985, 
de 2 d'abril, reguladora de les Bases de Règim Local, la competència per a l’aprovació 
de les Ordenances Fiscals correspon al Ple de l’Ajuntament. 
 
Vista la proposta del president de l’Àrea Econòmica  i previ dictamen de la Comissió 
Informativa de l'Àrea Econòmica celebrada per videoconferència el dia 17 de febrer de 
2023, 
 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 19 membres assistents a la 
sessió dels 21 que formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER. Aprovar la modificació provisional de l’Ordenança número 3 reguladora dels 
preus públics pels serveis que es prestin per a activitats educatives en el lleure, 
introduint un punt segon a l’article 4t Tarifes que tindrà la següent redacció: 
 
2. Es concedirà una bonificació del 50% del preu públic del servei als usuaris que 

prèviament s’hagi valorat i atorgat la beca de menjador per part del Consell 
Comarcal del Vallès Occidental i/o la beca de material i sortides escolars per part 
de l’Ajuntament de Montcada i Reixac.  

 
En aquest cas no s’aplicaran les bonificacions previstes per a les famílies 
monoparentals o per a les famílies que inscriguin més d’un fill als casals d’estiu. 
 

SEGON. Exposar al públic l’acord anterior per un termini de trenta dies hàbils amb la 
finalitat que qualsevol persona interessada pugui examinar l'expedient de modificació 
de l’article 4 de l’Ordenança número 3 reguladora dels preus públics pels serveis que 
es prestin per a activitats educatives en el lleure mitjançant anuncis que es publicaran 
a la Seu electrònica de l'Ajuntament, e-Tauler, al Butlletí Oficial de la Província de 
Barcelona i a un dels diaris de major difusió de la província. 
  
TERCER. Cas de no presentar-se cap reclamació ni suggeriment durant el dit termini 
de 30 dies hàbils, s'entendrà definitivament aprovada la modificació de l’Ordenança 
número 3 reguladora dels preus públics pels serveis que es prestin per a activitats 
educatives en el lleure, sense necessitat d'un nou acord del Ple de l'Ajuntament. 
 
QUART. Publicar el text íntegre de l’Ordenança número 3 reguladora dels preus 
públics pels serveis que es prestin per a activitats educatives en el lleure, un cop 
aprovada definitivament, al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona i a la Seu 
electrònica de l'Ajuntament, e-Tauler. 
 



2.6 RECTIFICACIÓ D’ERRADA MATERIAL ALS PUNTS 2 I 3 DE L’ARTICLE 10 DE 
L’ORDENANÇA NÚMERO 31 REGULADORA DE LA PRESTACIÓ DEL SERVEI DE 
GESTIÓ DE RESIDUS MUNICIPALS. 
 
El Sr. Garrido explica la proposta: Bàsicament, com les ordenances s’aproven per ple 
municipal i s’ha detectat un error de transcripció, es porta a ple aquest error de 
transcripció d’aquests punts 2 i 3 de l’article 10 de la ordenança fiscal número 31, de la 
prestació de servei de la gestió de residus municipals. Hi ha hagut un error de 
transcripció i per tant, només es corregeix.  

La Sra López exposa: Nosaltres també votarem a favor. I li volia comentar que no hem 
rebut aquesta auditoria, nosaltres no.  

La Sra. Alcaldessa respon: La tenen en la documentació del ple en què va anar a 
aprovació les indemnitzacions a Geafe, l’empresa concessionària. És igual, li tornarem 
a enviar.  

La Sra. López indica: Si no l’importa, torni-m’ho a enviar.  

Vist que per acord plenari de data 22 de desembre de 2022 es varen aprovar 
definitivament les modificacions de les ordenances fiscals i de preus públics per a l’any 
2023. 

Atès que s’ha detectat en la publicació del text definitiu BOP del dia 29 de desembre 
de 2022, un error de transcripció de l’article 10 de l’ordenança fiscal número 31 
Prestació del servei de gestió de residus municipals, ja que on diu: 

“2. S’aplicarà una reducció del 50% de la quota íntegra de la taxa a favor dels 
subjectes passius que tinguin la condició de titulars de família nombrosa o 
monoparental, per la recollida de residus en la seva residència habitual, amb les 
condicions següents: 
 
Tenir un nivell d’ingressos anuals per unitat familiar ponderats d’acord amb el nombre 
de membres de la unitat segons la taula següent: 
FAMILIA MONOPARENTAL 
Fins a 2 fills 15.265,32 € 
més de dos fills 17.959,20 € 
FAMILIA NOMBROSA 
Fins a 5 membres (inclosos 3 fills) 23.612,30 € 
6 o 7 membres (amb 4 o 5 fills) 37.124,20 € 
8 o més membres (amb 6 o més fills) 44.399,90 € 
Ingressos mensuals Reducció a aplicar 
Fins a 500,00 € 75 per 100 
De 501,00 € a 600,00 € 50 per 100 
De 601,00 € fins a 700,00 € 25 per 100 
Per unitat familiar s’entén allò previst a l’article 20.10 de l’Ordenança Fiscal número 1 
de Gestió, Inspecció i Recaptació dels ingressos de Dret Públic Municipals. 
Aquests ingressos poden ser tant de rendiments del treball provinents d’un únic 
pagador com de diversos pagadors, i a favor d’un o de més membres de la unitat 
familiar. 
S’ha d’acreditar la condició de família nombrosa amb la presentació del títol de família 
nombrosa o bé amb el carnet familiar atorgats pel Departament de Benestar Social de 
la Generalitat de Catalunya. 
El nivell d’ingressos s’ha d’acreditar mitjançant la declaració formulada als efectes de 
l’impost sobre la Renda de les Persones Físiques de l’any anterior al que es demana. 



L’immoble a bonificar ha de ser l’habitatge habitual, havent d’acreditar el sol·licitant 
estar empadronat en aquesta finca, ell i els altres membres de la unitat familiar. 
La persona sol·licitant del benefici o qualsevol altra persona que visqui o estigui 
empadronada en l’immoble objecte del tribut, no podrà ser titular de cap altre dret 
immobiliari al municipi ni a la resta de l’Estat Espanyol amb valors cadastrals que 
individualment o sumats, superin el total de 6.000,00€. 
3. S’atorguen unes reduccions als subjectes passius jubilats i pensionistes, per la 
recollida de residus en la seva residència habitual, que visquin sols o amb parella i que 
individualment en el primer cas o entre els dos integrants de la parella en el segon, 
obtinguin uns determinats ingressos nets mensuals segons el detall següent: 
 
Ha de dir: 
 
“2. S’aplicarà una reducció del 50% de la quota íntegra de la taxa a favor dels 
subjectes passius que tinguin la condició de titulars de família nombrosa o 
monoparental, per la recollida de residus en la seva residència habitual, amb les 
condicions següents: 
 
Tenir un nivell d’ingressos anuals per unitat familiar ponderats d’acord amb el nombre 
de membres de la unitat segons la taula següent: 
FAMILIA MONOPARENTAL 
Fins a 2 fills     15.265,32 € 
més de dos fills     17.959,20 € 
FAMILIA NOMBROSA 
Fins a 5 membres (inclosos 3 fills)  23.612,30 € 
6 o 7 membres (amb 4 o 5 fills)   37.124,20 € 
8 o més membres (amb 6 o més fills)  44.399,90 € 

 
Per unitat familiar s’entén allò previst a l’article 20.10 de l’Ordenança Fiscal número 1 
de Gestió, Inspecció i Recaptació dels ingressos de Dret Públic Municipals. 

 
Aquests ingressos poden ser tant de rendiments del treball provinents d’un únic 
pagador com de diversos pagadors, i a favor d’un o de més membres de la unitat 
familiar. 

 
S’ha d’acreditar la condició de família nombrosa amb la presentació del títol de família 
nombrosa o bé amb el carnet familiar atorgats pel Departament de Benestar Social de 
la Generalitat de Catalunya. 

 
El nivell d’ingressos s’ha d’acreditar mitjançant la declaració formulada als efectes de 
l’impost sobre la Renda de les Persones Físiques de l’any anterior al que es demana. 

 
L’immoble a bonificar ha de ser l’habitatge habitual, havent d’acreditar el sol·licitant 
estar empadronat en aquesta finca, ell i els altres membres de la unitat familiar. 

 
La persona sol·licitant del benefici o qualsevol altra persona que visqui o estigui 
empadronada en l’immoble objecte del tribut, no podrà ser titular de cap altre dret 
immobiliari al municipi ni a la resta de l’Estat Espanyol amb valors cadastrals que 
individualment o sumats, superin el total de 6.000,00€. 

 
3. S’atorguen unes reduccions als subjectes passius jubilats i pensionistes, per la 
recollida de residus en la seva residència habitual, que visquin sols o amb parella i que 
individualment en el primer cas o entre els dos integrants de la parella en el segon, 
obtinguin uns determinats ingressos nets mensuals segons el detall següent: 
Ingressos mensuals     Reducció a aplicar 



Fins a 500,00€      75 per 100 
De 501,00€ a 600,00€     50 per 100 
De 601,00€ fins a 700,00€    25 per 100” 
 
Vist que l’article 109.2 de la Llei 39/2015 d'1 d'octubre, de la Llei del procediment 
administratiu comú de les administracions públiques, estableix que les administracions 
públiques poden rectificar, així mateix, en qualsevol moment, d’ofici o a instància dels 
interessats, els errors materials, de fet o aritmètics existents en els seus actes. 
 
Vista la proposta del president de l’Àrea Econòmica  i previ dictamen de la Comissió 
Informativa de l'Àrea Econòmica celebrada per videoconferència el dia 17 de febrer de 
2023, 
 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 19 membres assistents a la 
sessió dels 21 que formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER. Rectificar l’error de transcripció detectat al punt 2 i 3 de l’article 10 de 
l’ordenança fiscal número 31 Prestació del servei de gestió de residus municipals, que 
tindrà la següent redacció: 
 
2. S’aplicarà una reducció del 50% de la quota íntegra de la taxa a favor dels 

subjectes passius que tinguin la condició de titulars de família nombrosa o 
monoparental, per la recollida de residus en la seva residència habitual, amb les 
condicions següents: 
Tenir un nivell d’ingressos anuals per unitat familiar ponderats d’acord amb el 
nombre de membres de la unitat segons la taula següent: 
FAMILIA MONOPARENTAL 
Fins a 2 fills     15.265,32 € 
més de dos fills     17.959,20 € 
FAMILIA NOMBROSA 
Fins a 5 membres (inclosos 3 fills)  23.612,30 € 
6 o 7 membres (amb 4 o 5 fills)   37.124,20 € 
8 o més membres (amb 6 o més fills)  44.399,90 € 
 
Per unitat familiar s’entén allò previst a l’article 20.10 de l’Ordenança Fiscal número 
1 de Gestió, Inspecció i Recaptació dels ingressos de Dret Públic Municipals. 
 
Aquests ingressos poden ser tant de rendiments del treball provinents d’un únic 
pagador com de diversos pagadors, i a favor d’un o de més membres de la unitat 
familiar. 
 
S’ha d’acreditar la condició de família nombrosa amb la presentació del títol de 
família nombrosa o bé amb el carnet familiar atorgats pel Departament de Benestar 
Social de la Generalitat de Catalunya. 
 
El nivell d’ingressos s’ha d’acreditar mitjançant la declaració formulada als efectes 
de l’impost sobre la Renda de les Persones Físiques de l’any anterior al que es 
demana. 
 
L’immoble a bonificar ha de ser l’habitatge habitual, havent d’acreditar el sol·licitant 
estar empadronat en aquesta finca, ell i els altres membres de la unitat familiar. 
 
La persona sol·licitant del benefici o qualsevol altra persona que visqui o estigui 
empadronada en l’immoble objecte del tribut, no podrà ser titular de cap altre dret 



immobiliari al municipi ni a la resta de l’Estat Espanyol amb valors cadastrals que 
individualment o sumats, superin el total de 6.000,00€. 
 

3. S’atorguen unes reduccions als subjectes passius jubilats i pensionistes, per la 
recollida de residus en la seva residència habitual, que visquin sols o amb parella i 
que individualment en el primer cas o entre els dos integrants de la parella en el 
segon, obtinguin uns determinats ingressos nets mensuals segons el detall 
següent: 
Ingressos mensuals     Reducció a aplicar 
Fins a 500,00€      75 per 100 
De 501,00€ a 600,00€     50 per 100 
De 601,00€ fins a 700,00€    25 per 100 

 
SEGON. Publicar el text íntegre de l’Ordenança Fiscal número 31 reguladora de la 
Prestació del servei de gestió de residus municipals a la Seu electrònica de 
l'Ajuntament, al e-Tauler i al Butlletí Oficial de la Província. 
 
3. ASSUMPTES DE L'ÀREA TERRITORIAL 
 
3.1 APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DE PLA GENERAL 
METROPOLITÀ A L’ÀMBIT DE LA ZONA 21 DE TERRA NOSTRA I DE LA 
CONSEGÜENT SUSPENSIÓ DE LLICÈNCIES . 
 
La proposta es retira de l’ordre del dia. 
 
3.2 APROVACIÓ DEL TEXT REFÓS DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA 
ESPECIAL DE REFORMA INTERIOR DEL POLÍGON INDUSTRIAL PLA D’EN  
COLL, PER TAL DE PREVEURE LA IMPLANTACIÓ DE MAGATZEMS 
TECNOLÒGICS. 
 
El Sr. Sánchez, president de l’Àrea Territorial, explica la proposta: Com sabeu, vam 
aprovar una modificació de planejament, que afecta als polígons industrials de 
Montcada, concretament el de Pla d’en Coll, per flexibilitzar la normativa urbanística 
que regula aquests polígons, i poder admetre una demanda que ens trobàvem per 
instal·lar magatzems logístics en l’alçada. Són uns magatzems tecnològics, logístics, 
que empreses de fabricació i de distribució de Montcada havien demanat i vam portar 
aquesta modificació per atendre aquesta demanda, poder donar aquestes llicències i 
poder treure aquestes inversions en el municipi de Montcada i en els seus polígons. 
Vam fer l’aprovació inicial i l’aprovació provisional d’aquestes modificacions. I 
aprofitàvem per demanar altres modificacions de la normativa dels polígons, en ares 
de flexibilitzar aquesta normativa.  
Això, després de l’aprovació inicial i l’aprovació provisional, passa a la Comissió 
d’Urbanisme, la Comissió d’Urbanisme ha acceptat aquesta flexibilització de les 
alçades i ens retorna el document, perquè amb un text refós aprovem aquest 
document, definitivament, fent alguns canvis. Nosaltres havíem demanat també que es 
poguessin instal·lar activitats esportives en vistes de flexibilitzar els usos dels polígons 
industrials i a això ens han dit que no, que les normatives del Pla General Metropolità 
que regeixen els polígons, permeten la instal·lació d’activitats esportives només per a 
la gent que treballa en els polígons.  
A nosaltres ens sembla una pena i ens sembla molt restrictiu. S’hauran de modificar 
les normatives del PGM i s’haurà de modificar i substituir el PGP i amb això estem, 
però mentrestant, podem aprovar aquest text refós, fent cas al que ens diu la Comissió 
d’Urbanisme, que és que no podem acceptar usos esportius dintre d’aquest polígon, 
amb aquesta modificació.  



Per tant, avui el que portem és el text refós, perquè quedi aprovat definitivament amb 
aquesta flexibilització que ha de permetre les inversions en el Polígon de Pla d’en Coll, 
en aquest cas amb aquestes modificacions que ens demanen en altres aspectes 
tècnics, que no podem repercutir en les Plusvàlues que generem, en les empreses que 
instal·lin aquests polígons tecnològics, les càrregues d’arreglar els carrers del polígon 
o urbanitzar unes zones verdes que estaven pendents, i això ens diuen que no 
correspon a les empreses, sinó que correspon a l’Ajuntament i, per tant, ens ho fan 
retirar. Són aquestes tres modificacions de no instal·lació d’activitats esportives en els 
polígons, si no és estrictament per treballadors dels polígons i que no podem repercutir 
càrregues d’urbanització de zones verdes a les empreses. Amb aquests tres canvis 
queda definitivament aprovada aquesta flexibilització de la normativa, que creiem que 
és positiva, i que permetrà noves inversions a Montcada.  
 
El Sr. Iruela, portaveu del grup municipal PSC-CP, intervé: Votarem a favor i lamentem 
que no s’hagi inclòs el punt 1.4.  
 
 
I.  Antecedents 
 

1) El Ple de la Corporació en sessió de data 21 de juliol de 2021 va acordar: 
 

“Primer: Desestimar les al·legacions presentades en data 4 de juny de 2021 en nom i 
representació de la Sra. SPSP i de les societats Enka SA i Sánchez Valderde e Hijos 

SL, d’acord amb la motivació continguda en la part expositiva d’aquesta resolució. 
 

Segon: Aprovar provisionalment la modificació del Pla especial de reforma interior del 
Polígon industrial Pla d’en Coll de Montcada i Reixac. 
 

Tercer: Trametre aquest acord i la Modificació del Pla especial de reforma interior del 
Polígon industrial Pla d’en Coll de Montcada i Reixac a la Comissió Territorial 
d’Urbanisme de l’àmbit metropolità de Barcelona per a la seva aprovació definitiva. 
 

Quart: Notificar aquesta resolució al Sr. Jordi Vich Velasco, que actua en nom i 
representació de la Sra. SPSP, d’Enka SA i de Sánchez Valderde e Hijos SL.” 
 

2) La Comissió Territorial d'Urbanisme de l'Àmbit Metropolità de Barcelona en la sessió  
de data 15 de desembre de 2022 va d’adoptar els acords següents: 
 

“-1 Suspendre l’aprovació definitiva de la Modificació del Pla especial de reforma 
interior del Polígon industrial Pla d'en Coll, de Montcada i Reixac, promoguda i tramesa 
per l’Ajuntament, fins que mitjançant un text refós, verificat per l’òrgan que ha atorgat 
l’aprovació provisional de l’expedient i diligenciat, s’incorporin les prescripcions 
següents: 
 

1.1. Cal recaptar informe de la Direcció General de Protecció Civil. 
 

1.2. Cal suprimir de l’article 46 de la normativa, la regulació relativa a substituir la part 
proporcional d’espais enjardinats privats amb l’execució d’obres d’urbanització de 
l’espai públic, per part dels propietaris de les parcel·les qualificades amb la clau 22A. 
 

1.3. Cal suprimir el redactat de l’apartat 3) de l’article 47.b), en tan en quant la previsió 
del manteniment dels vials correspon al seu titular, que en aquest cas és l’Ajuntament. 
 

1.4. Cal modificar l’article 60 de la normativa pel que fa a l’ús esportiu que es proposa, 



i adequar-lo a les determinacions de l’article 311 de les normes urbanístiques del 
PGM, que regula la zona industrial. 
 

-2 Indicar a l’Ajuntament que el text refós inclourà el text de les normes urbanístiques i 
els plànols d’ordenació en suport informàtic i en format editable de tractament de 
textos, en compliment de l’article 17.6 del Reglament de la Llei d’urbanisme, aprovat 
pel Decret 305/2006, de 18 de juliol, i de l’ordre PTO/343/2005, de 27 de juliol, per la 
qual s’estableixen els requeriments tècnics de la presentació, en suport informàtic, de 
les normes urbanístiques de les figures de planejament urbanístic als òrgans de la 

Generalitat de Catalunya competents per a la seva aprovació definitiva. 
 

-3 Comunicar-ho a l’Ajuntament, i als propietaris afectats” 
 
En compliment de les prescripcions de l’acord de la Comissió Territorial d'Urbanisme 
de l'Àmbit Metropolità de Barcelona, en la sessió de 15 de desembre de 2022 s’ha 
elaborat un text refós que incorpora els aspectes indicats en el dit acord i que ha estat 
informat favorablement pel cap de servei d’Urbanisme i habitatge en data 7 de febrer 
de 2023. 
 
II. Fonaments de dret 
 

D’acord amb l’article 91.5 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova 
el Text refós de la Llei d’Urbanisme, en el supòsit que en la tramitació d’una figura de 

planejament es produeixi un acord que requereixi la presentació d’un text refós, la 

resolució subsegüent de l’òrgan que pertoqui s’ha de dictar en el termini de dos mesos 

d’ençà que aquest text s’hagi presentat. 
 

En el present cas, el text refós ha incorporat a les prescripcions indicades en l’acord de 
la Comissió Territorial d'Urbanisme de l'Àmbit Metropolità de Barcelona de data 15 de 

desembre de 2022. 
 

D’acord amb l’article 52.2.c) del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, la 
competència per a l’aprovació provisional del planejament general i derivat del municipi 
i, per tant, per verificar el Text refós, correspon al Ple de la Corporació. 
 

De conformitat amb l’informe emès per la cap del Servei Jurídic de l’Àrea Territorial de 
data 13 de febrer de 2023 
 
Vista la proposta del president de l’Àrea Territorial  i previ dictamen de la Comissió 
Informativa de l'Àrea de Territorial celebrada per videoconferència el dia 17 de febrer 
de 2023, 
  
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 19 membres assistents a la 
sessió dels 21 que formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER. Aprovar el Text refós de la modificació puntual del Pla Especial de Reforma 
Interior del Polígon industrial Pla d’en Coll per tal de preveure la implantació de 
magatzems tecnològics de Montcada i Reixac. 
 

SEGON. Trametre aquest acord i el Text refós de la modificació puntual del Pla 
Especial de Reforma Interior del Polígon industrial Pla d’en Coll per tal de preveure la 
implantació de magatzems tecnològics a la Comissió Territorial d'Urbanisme de l'Àmbit 
Metropolità per a la seva aprovació. 
 



Vista la proposta del president de l’Àrea Territorial  i previ dictamen de la Comissió 
Informativa de l'Àrea de Territorial celebrada per videoconferència el dia 17 de febrer 
de 2023, 
  
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 19 membres assistents a la 
sessió dels 21 que formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER. Estimar en part les al·legacions formulades pel Sr. Luis Marsà Garcia, 
actuant en nom i representació de l’Associació de promotors i constructors d’edificis de 
Catalunya (APCE BCN SL) en el sentit d’afegir un nou apartat número 5 a l’article 328 
bis que tindrà la redacció següent: “5. La reserva de places d’aparcament de vehicles 
prevista a l’article 298 de les Normes urbanístiques del PGM, es podrà substituir per 1 
plaça d’aparcament per a bicicletes o motocicletes per habitatge en el cas de nous 
habitatges de protecció oficial en règim de lloguer.” I desestimar la resta de les 
al·legacions. 
 
SEGON. Estimar en part les al·legacions formulades pel Sr. Juan José Sánchez 
Ibáñez, actuant en nom i representació de Falcon-Sánchez Arquitectes, en el sentit de 
redefinir el redactat de l’article 328 bis.1 de la forma següent: “1- En les parcel·les 
qualificades de Zona de densificació semi intensiva II (clau 13b) no incloses en àmbits 
d’actuació urbanística i amb sostre urbanístic superior a 800 m2 dins la profunditat 
edificable, es garantirà una reserva del 30% del sostre residencial de nova implantació 
per a habitatges de protecció pública”. I desestimar la resta de les al·legacions. 
 
TERCER. Aprovar provisionalment la modificació puntual del Pla General Metropolità 
per la previsió de la reserva d’habitatges de protecció oficial en el sòl urbà consolidat 
en la zona qualificada com a densificació urbana semi intensiva (clau 13b) de 
Montcada i Reixac. 
 
QUART. Trametre aquest acord i la Modificació puntual del Pla General Metropolità 
per la previsió de la reserva d’habitatges de protecció oficial en el sòl urbà consolidat 
en la zona qualificada com a densificació urbana semi intensiva (clau 13b) de 
Montcada i Reixac a la Comissió  Territorial de Catalunya per a la seva aprovació 
definitiva. 
 
CINQUÈ. Notificar aquest acord a l’Associació de promotors i constructors d’edificis de 
Catalunya (APCE BCN SL) i a Falcon-Sánchez Arquitectes 
 

3.3 APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DE PGM PER LA 
RESERVA D’HABITATGES DE PROTECCIÓ OFICIAL HPO AL SÒL URBÀ 
CONSOLIDAT DE MONTCADA I REIXAC. 

El Sr. Sánchez explica la proposta: Com sabeu, vam fer una modificació de 
planejament, vam fer l’aprovació inicial i l’exposició pública, per aconseguir que les 
promocions d’uns determinats volums, hi hagués un percentatge d’habitatges de 
protecció oficial. Amb aquesta informació pública hem rebut un parell d’al·legacions de 
promotors i constructors de l’Associació de promotors i constructors d’edificis de 
Catalunya, on ens demanen una sèrie de canvis, que ens plantegem possibilitats de 
reclamació patrimonial, per part del promotors, perquè havent de fer habitatge de 
protecció oficial no traurien els beneficis que treuen en el mercat lliure i perquè deien 
que en comptes de fer aquest 30% de les promocions grans d’habitatge, cadascú 
concentrés aquest habitatge de protecció oficial  amb determinats solars o parcel·les, 
construccions o edificacions, i ens demanaven també que això no ho apliquem fins 
passats dos anys de la seva aprovació.  



Nosaltres aquestes al·legacions les rebutgem perquè entenem que no hem d’assumir 
reclamacions patrimonials per pèrdues de beneficis que puguin tenir aquestes 
empreses constructores i perquè entenem també que concentrar l’habitatge 
ocupacional o l’habitatge de protecció oficial en determinats punts, que l’ideal és que 
estigui repartit i que així generi una bona convivència, i no estigmatitzar determinats 
blocs i determinades comunitats.  
Pel que fa a la moratòria de llicències, tampoc ho acceptem, perquè creiem que és 
important que s’apliqui des de ja. Ens han fet alguna altra al·legació que sí que 
acceptem, que ens deien que poguéssim substituir algunes places d’aparcament de 
vehicles en els pàrquings, per places d’aparcament de bicicletes, i això sí que ho hem 
acceptat.   
En definitiva, vam fer aquesta aprovació inicial d’aquesta modificació de planejament 
per permetre a la construcció d’habitatge protegit i responem a les al·legacions que 
s’han presentat per part de l’Associació de promotors i constructors, rebutjant-les 
principalment, però acceptant aquesta més tècnica, d’aparcaments de bicicletes.  
 
 
Antecedents 
 
El Ple de la Corporació en sessió de data 24 de novembre de 2022 va acordar aprovar 
inicialment la Modificació puntual del Pla general metropolità per la previsió de la 
reserva d’habitatges de protecció oficial en el sòl urbà consolidat en la zona qualificada 
com a densificació urbana semi intensiva (clau 13b) de Montcada i Reixac, exposar 
l’expedient a un termini d’informació pública pel termini d’un mes mitjançant la 
publicació d’edictes al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona, a un dels diaris de 
premsa periòdica de més divulgació a l’àmbit municipal i a l’e-Tauler de l’Ajuntament i 
sol·licitar informe als ajuntaments quin àmbit territorial confina amb el municipi de 
Montcada i Reixac i als organismes afectats per raó de llurs competències sectorials 
(Agència Catalana de l’Aigua i Agencia de l’Habitatge de Catalunya). 
 
L’acord d’aprovació inicial de la Modificació puntual del Pla General Metropolità va se 
publicat al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona de 23 de desembre de 2022, al 
diari La Veu de la segona quinzena de desembre de 2022 i a l’e-tauler del 15 de 
desembre de 2022 al 25 de gener de 2023 i ha estat notificat als ajuntaments dels 
municipis que confinen amb Montcada i Reixac en data 24 de febrer de 2021, a 
l’Agència Catalana de l’Aigua i Agencia de l’Habitatge de Catalunya en dates 4 de 
desembre de 2022 i 30 de novembre de 2022 respectivament. 
 
En data 30 de gener de 2023 va tenir entrada en el Registre de l’Ajuntament un escrit 
d’al·legacions presentat pel Sr. Luis Marsà Garcia, actuant en nom i representació 
de l’Associació de promotors i constructors d’edificis de Catalunya (APCE BCN SL). 
 
En data 8 de febrer de 2023 va tenir entrada en el Registre de l’Ajuntament un escrit 
d’al·legacions presentat pel Sr. Juan José Sánchez Ibáñez, actuant en nom i 
representació de Falcon-Sanchez Arquitectes. 
 
A data d’avui els organisme amb competències sectorials no han entrat en el Registre 
de l’Ajuntament cap informe. 
 
En data 13 de febrer de 2023 el cap de Servei d’Urbanisme, llicències i habitatge ha 
emès un informe favorable a l’aprovació provisional de la modificació puntual del Pla 
General Metropolità tenint en compte l’estimació parcial de les al·legacions descrites 
en l’apartat de valoració de les al·legacions del dit informe. 



 
II. Examen de les al·legacions presentades en relació amb l’acord d’aprovació 
inicial de la Modificació puntual del Pla General Metropolità 
 
1) Al·legacions presentades pel Sr. Luis Marsà Garcia, actuant en nom i 
representació de l’Associació de promotors i constructors d’edificis de Catalunya 
(APCE 
BCN SL). 
 
En l’escrit presentat es posa de manifest que hi ha antecedents fallits de la previsió de 
reserves d’habitatges de protecció en sòl urbà consolidat en altres municipis, com 
Barcelona, i proposa mesures alternatives per incrementar l’oferta d’habitatges i es 
formulen, en síntesi, les al·legacions següents: 
 
a) L’entrada en vigor de la modificació puntual del Pla General Metropolità per la 
previsió de la reserva d’habitatges de protecció oficial en el sòl urbà consolidat en la 
zona 
qualificada com a densificació urbana semi intensiva (clau 13b) comportarà que es 
presentin davant l’Ajuntament reclamacions per responsabilitat patrimonial i la 
Modificació puntual ha de preveure les corresponents indemnitzacions. 
 
b) Sol·licita que es permeti traslladar la reserva d’habitatge de protecció a una altra 
ubicació o de monetitzar-la. 
 
c) Demana que es permeti als propietaris afectats per la mesura que puguin demanar 
llicència d’obres en les mateixes condicions actuals (prèvies a la modificació) dins els 
dos anys següents a l’entrada en vigor de la modificació puntual, tal com havia estat 
previst en la Llei pel dret a l’habitatge abans de les modificacions produïdes pel Decret 
17/2019. 
 
En relació amb aquestes al·legacions cal fer les consideracions jurídiques següents: 
 
a) L’entrada en vigor de la modificació puntual del Pla General Metropolità per la 
previsió de la reserva d’habitatges de protecció oficial en el sòl urbà consolidat en la 
zona 
qualificada com a densificació urbana semi intensiva (clau 13b) comportarà que es 
presentin davant l’Ajuntament reclamacions per responsabilitat patrimonial i la 
Modificació puntual ha de preveure les corresponents indemnitzacions. 
 
En l’escrit presentat es considera que la reserva d’habitatges de protecció oficial en la 
zona qualificada com a densificació urbana semi intensiva (clau 13b) comportà un 
allau de reclamacions de responsabilitat patrimonial per pèrdua d’aprofitament i 
proposa que es prevegi una indemnització per a tots els propietaris afectats per la 
mesura, tal com estableix la sentència del Tribunal Constitucional de data 28 de gener 
de 2021. 
 
L’alteració de l’ordenació urbanística no confereix dret a indemnització a les persones 
propietàries amb caràcter general ja que el planejament urbanístic és el que configura 
el dret de propietat sobre el sòl, tal com concreta l’article 4.1 del Reial decret legislatiu 
7/2015, de 30 d’octubre, pel qual s’aprova el text refós de la Llei de sòl i rehabilitació 
urbana que disposa que “l’ordenació territorial i urbanística son funcions publiques no 
susceptibles de transacció que organitzen i defineixen l’ús del territori i del sòl d’acord 
amb l’interès general, determinant les facultats i deures del dret de propietat dl sòl 
conforma al destí d’aquest. Aquesta determinació no confereix dret a exigir 
indemnització, llevat els casos expressament establerts en les lleis. L’exercici de la 



potestat d’ordenació territorial i urbanística ha de ser motivat amb expressió dels 
intercos generals als quals serveix.” 
 
I també l’article 6 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text 
refós de la Llei d’Urbanisme que disposa que “l'ordenació urbanística de l'ús dels 
terrenys i de les construccions, en tant que implica meres limitacions i deures que 
defineixen el contingut urbanístic de la propietat, no confereix a les persones 
propietàries el dret a exigir indemnització, excepte en els supòsits expressament 
establerts per aquesta Llei i per la legislació aplicable en matèria de sòl” 
 
D’acord amb l’anterior, en principi, la modificació del planejament urbanístic no dona 
dret a indemnització, llevat dels supòsits previstos a l’article 48 del Reial decret 
legislatiu 7/2015, de 30 d’octubre, pel qual s’aprova el text refós de la Llei de sòl i 
rehabilitació urbana que disposa que: 
 
“Donen lloc, en tot cas, a dret d’indemnització les lesions en els béns i drets que 
resultin dels supòsits següents: 
 
a) L’alteració de les condicions d’exercici de l’execució de la urbanització, o de les 
condicions de participació dels propietaris en aquesta, per canvi de l’ordenació 
territorial o urbanística o de l’acte o negoci de l’adjudicació de l’esmentada activitat, 
sempre que es produeixi abans que transcorrin els terminis previstos per al seu 
exercici o, transcorreguts aquests, si l’execució no s’ha portat a efecte per causes 
imputables a l’Administració. 
 
Les situacions de fora d’ordenació produïdes pels canvis en l’ordenació territorial o 
urbanística no són indemnitzables, sense perjudici que ho pugui ser la impossibilitat 
d’usar i gaudir lícitament de la construcció o edificació incursa en la situació 
esmentada durant la seva vida útil. 
 
b) Les vinculacions i limitacions singulars que excedeixin dels deures establerts 
legalment respecte de construccions i edificacions, o comportin una restricció de 
l’edificabilitat o l’ús que no sigui susceptible de distribució equitativa. 
 
c) La modificació o extinció de l’eficàcia dels títols administratius habilitadors d’obres i 
activitats, determinades pel canvi sobrevingut de l’ordenació territorial o urbanística. 
 
d) L’anul·lació dels títols administratius habilitadors d’obres i activitats, així com la 
demora injustificada en el seu atorgament i la seva denegació improcedent. En cap 
cas hi pot haver indemnització si hi ha dol, culpa o negligència greus imputables al 
perjudicat. 
 
e) L’ocupació de terrenys destinats per l’ordenació territorial i urbanística a dotacions 
públiques, pel període de temps que hi hagi des de l’ocupació d’aquests fins a 
l’aprovació definitiva de l’instrument pel qual se li adjudiquin al propietari altres de valor 
equivalent. El dret a la indemnització es fixa en els termes que estableix l’article 112 de 
la Llei d’expropiació forçosa. 
 
El fet que no sempre que es modifica el planejament urbanístic es donen supòsits 
d’indemnització per vinculacions o limitacions singulars que excedeixen els deures 
legalment establerts, també està reconegut en la sentència del Tribunal Constitucional 
16/2021 de 28 de gener de 2021 que cita la interessada en el seu escrit d’al·legacions. 
 
Aquesta sentència declara literalment que: 
 



“En los preceptos invocados por los recurrentes no hay norma alguna que prohíba 
destinar edificaciones al concreto uso que es vivienda protegida. Antes al contrario, el 
propio art. 20.1 b) ordena a las comunidades autónomas y ayuntamientos reservar 
suelo para ello y efectuar una «distribución de su localización respetuosa con el 
principio de cohesión social», criterio favorable a su posible localización en suelo 
urbanizado y en edificaciones nuevas o ya existentes que vayan a ser objeto de 
«actuaciones edificatorias» del art. 7.2 TRLSRU (según este precepto son actuaciones 
edificatorias las de «nueva edificación» y también las de «sustitución de la edificación 
existente» y «rehabilitación edificatoria»). Lo que impone la ley estatal es, cuando 
hayan de realizarse tales actividades, la equitativa distribución de los beneficios y 
cargas [art. 17.2, en relación con los arts. 2.1, 14.1 c) y 24] o, si ello no fuera posible, 
la indemnización de los perjuicios singulares ocasionados (art. 48 TRLSRU), y en todo 
caso el respeto a los derechos urbanísticos patrimonializados conforme a la ley (art. 
11.2) bajo garantía de indemnización (art. 33.3 CE) 
 
En definitiva, y a modo de recapitulación, ni de las normas dictadas por el Estado para 
promover la reforma interior de las ciudades frente al modelo tradicional de producción 
de nueva ciudad (art. 149.1.13 CE), ni del cuadro de derechos y obligaciones de los 
propietarios de cualquier clase de suelo, incluido el urbanizado sometido a actuaciones 
de «reforma o renovación de la urbanización» del art. 7.1 a) 2 TRLSRU, amparado en 
el art. 149.1.1 CE, se deriva el derecho de un propietario o empresario a vetar el 
concreto uso de vivienda protegida habilitado por el legislador catalán; sin perjuicio, 
claro está, de la eventual indemnización que pueda proceder como consecuencia de 
esa imposición, si se cumplen los requisitos legalmente establecidos para ello”. 
 
En el present cas, de l’Avaluació econòmica financera de la MPGM es deriva que 
l’obligació de reserva d’habitatge de protecció no produeix una pèrdua d’aprofitament i, 
per tant, no es pot considerar que estem davant un supòsit que doni dret a 
indemnització. 
Aquesta afirmació es veu reforçada pel fet que la interessada no ha desvirtuat les 
valoracions i conclusions contingudes en aquest document de la MPGM. 
 
Finalment s’ha de posar de manifest que la sentencia de la secció tercera de la Sala 
contenciosa administrativa del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya de data 19 
de gener de 2022, recurs 38/2019 interposat contra la Modificació Puntual del Pla 
General Metropolità per a l’obtenció d’habitatge de protecció pública en el sòl urbà 
consolidat de Barcelona va considerar en el fonament de dret quart que no era 
necessari preveure en la modificació indemnitzacions per vinculacions singulars sinó 
que és suficient amb que el  pla contingui una avaluació econòmica, lògica i ponderada 
de les actuacions a desenvolupar, sense necessitat de procedir a l’especificació de les 
concretes indemnitzacions. Aquesta sentencia també declara que la previsió de les 
indemnitzacions singularitzades no resulta imprescindible, per no ser objecte de 
l’avaluació econòmica. 
 
Com a conseqüència del que ha estat exposat, s’ha de desestimar aquesta al·legació. 
 
b) Sol·licita que es permeti traslladar la reserva d’habitatge de protecció a una altra 
ubicació o de monetitzar-la. 
 
La possibilitat de traslladar la reserva d’habitatge de protecció a una altre ubicació o de 
monetitzar-la no està prevista als apartats 6 i 7 de l’article 57 del Decret legislatiu 
1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’Urbanisme, que regula 
les reserves per a la construcció d’habitatges de protecció pública. 
 



Per més dir, en el present cas, l’establiment de la reserva del 30 % del sostre 
residencial de nova implantació per a habitatges de protecció pública en les parcel·les 
qualificades com a zona de densificació semi intensiva II (clau 13b) evita la 
concentració excesiva d’aquest tipus d’habitatges afavorint la cohesió social i evitant la 
segregació territorial dels ciutadans per raó del seu nivell de renta ja que permet 
distribuir aquests habitatges en tot el sòl urbà del municipi. 
 
La possibilitat de traslladar la reserva habitatge de protecció a una altra ubicació 
comportaria la concentració d’aquest tipus d’habitatges de forma que s’incompliria la 
previsió de l’article 57.6 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el 
Text refós de la Llei d’Urbanisme. 
 
c) Demana que es permeti als propietaris afectats per la mesura que puguin demanar 
llicència d’obres en les mateixes condicions actuals (prèvies a la present modificació) 
dins els dos anys següents a l’entrada en vigor de la modificació puntual, tal com havia 
estat previst en la Llei pel dret a l’habitatge abans de les modificacions produïdes pel 
Decret 17/2019. 
 
Com manifesta la interessada en l’escrit d’al·legacions presentat, la previsió de 
l’ajornament de l’entrada en vigor durant un termini de dos anys de l’obligació de 
reservar el 30% del sostre residencial a habitatge de protecció va ser derogada pel 
Decret llei 17/2019, de 23 de desembre, de mesures urgents per a millorar l’accés a 
l’habitatge. 
 
A més, aquesta previsió també va ser anul·lada per la sentència la secció tercera de la 
Sala contenciosa administrativa del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya de data 
19 de gener de 2022, recurs 38/2019, abans esmentada. 
 
D’acord amb l’anterior, es pot desestimar aquesta al·legació ja que la normativa vigent 
no imposa la previsió d’aquest termini d'ajornament de l’entrada en vigor de les 
previsions de la modificació puntual. 
 
2. Al·legacions presentades pel Sr. Juan José Ibáñez, actuant en nom i representació 
de Falcon-Sánchez Arquitectes 
 
Aquestes al·legacions han estat objecte de l’informe emès pel cap de Servei 
d’Urbanisme, llicències i habitatge en data 13 de febrer de 2023 que proposa que 
s’estimin en part aquestes al·legacions en el sentit d’afegir un nou apartat 5 a l’article 
298 de les Normes urbanístiques del PGM. 
 
III. Fonaments de dret 
 
La documentació de la modificació puntual s’ha ajustat a les previsions de l’article 59 
del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d'agost, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei 
d'Urbanisme i 118.4 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el 
Reglament de la Llei d'Urbanisme. 
 
D’acord amb l’article 85 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d'agost, pel qual s'aprova el 
Text refós de la Llei d'Urbanisme, una vegada transcorregut el termini d’informació 
pública i el termini establert perquè els Ajuntaments del municipis limítrofes i els 
organismes afectats per raó de llurs competències sectorials emetin els seus informes, 
l’Ajuntament pot procedir a l’aprovació provisional de la modificació puntual del 
planejament.  
 



D’acord amb l’article 52.2.c) del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, la 
competència per a l’aprovació provisional del planejament general i derivat del municipi 
correspon al Ple de la Corporació. 
 
Una vegada aprovada provisionalment la modificació puntual del Pla General 
Metropolità s’ha de trametre a la Comissió de Territori de Catalunya per a la seva 
aprovació definitiva, d’acord amb el que disposa l’article 79.c) del Decret legislatiu 
1/2010, de 3 d'agost abans esmentat. 
 
De conformitat amb l’informe emès per la cap del Servei Jurídic de l’Àrea Territorial de 
data 13 de febrer de 2023. 
 
Vista la proposta del president de l’Àrea Territorial  i previ dictamen de la Comissió 
Informativa de l'Àrea de Territorial celebrada per videoconferència el dia 17 de febrer 
de 2023, 
  
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 19 membres assistents a la 
sessió dels 21 que formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER. Estimar en part les al·legacions formulades pel Sr. Luis Marsà Garcia, 
actuant en nom i representació de l’Associació de promotors i constructors d’edificis de 
Catalunya (APCE BCN SL) en el sentit d’afegir un nou apartat número 5 a l’article 328 
bis que tindrà la redacció següent: “5. La reserva de places d’aparcament de vehicles 
prevista a l’article 298 de les Normes urbanístiques del PGM, es podrà substituir per 1 
plaça d’aparcament per a bicicletes o motocicletes per habitatge en el cas de nous 
habitatges de protecció oficial en règim de lloguer.” I desestimar la resta de les 
al·legacions. 
 
SEGON. Estimar en part les al·legacions formulades pel Sr. Juan José Sánchez 
Ibáñez, actuant en nom i representació de Falcon-Sánchez Arquitectes, en el sentit de 
redefinir el redactat de l’article 328 bis.1 de la forma següent: “1- En les parcel·les 
qualificades de Zona de densificació semi intensiva II (clau 13b) no incloses en àmbits 
d’actuació urbanística i amb sostre urbanístic superior a 800 m2 dins la profunditat 
edificable, es garantirà una reserva del 30% del sostre residencial de nova implantació 
per a habitatges de protecció pública”. I desestimar la resta de les al·legacions. 
 
TERCER. Aprovar provisionalment la modificació puntual del Pla General Metropolità 
per la previsió de la reserva d’habitatges de protecció oficial en el sòl urbà consolidat 
en la zona qualificada com a densificació urbana semi intensiva (clau 13b) de 
Montcada i Reixac. 
 
QUART. Trametre aquest acord i la Modificació puntual del Pla General Metropolità 
per la previsió de la reserva d’habitatges de protecció oficial en el sòl urbà consolidat 
en la zona qualificada com a densificació urbana semi intensiva (clau 13b) de 
Montcada i Reixac a la Comissió  Territorial de Catalunya per a la seva aprovació 
definitiva. 
 
CINQUÈ. Notificar aquest acord a l’Associació de promotors i constructors d’edificis de 
Catalunya (APCE BCN SL) i a Falcon-Sánchez Arquitectes. 
 
3.4 APROVACIÓ INICIAL DEL PLA DIRECTOR DEL REC COMTAL. 

El Sr. Sánchez explica la proposta: Aquest és un punt que ens fa molta il·lusió i que 
creiem que és molt important, perquè el Rec Comtal és una joia del nostre patrimoni, 



n’estem molt orgullosos i el volem posar en valor. Fins ara què ha passat amb el Rec 
Comtal? Doncs a Barcelona s’ha destruït, ha desaparegut i al llarg de la segona meitat 
del segle XX, per interès constructiu i especulatiu, s’han destruït moltes restes del Rec 
Comtal i s’ha perdut.  
A Montcada també estava passant el mateix, per sort no s’ha perdut, però sí que s’ha 
amagat molt i nosaltres vam intentar revertir aquesta història de pèrdua de patrimoni i 
d’amagar el patrimoni, amb l’aprovació del catàleg de patrimoni, on el Rec Comtal era 
una peça fonamental de la que estem orgullosos de tenir a Montcada, amb una cultura 
vinculada a l’aigua, molt important.  
L’Ajuntament de Barcelona va iniciar un pla director per recuperar la memòria històrica 
del Rec Comtal i nosaltres els vam demanar que hi incloguessin Montcada també, que 
sense Montcada no hi havia Rec Comtal. És una història de mil anys del Rec Comtal, 
que si ve de l’aqüeducte romà, estem parlant de dos mil anys d’història, de la creació 
de Barcelona, gràcies al subministrament de l’aigua que venia de Montcada amb el 
Rec Comtal.  Barcelona estava treballant aquest pla director i gràcies a les demandes 
que els vam fer i al suport del Consorci del Besòs, que van pagar aquesta ampliació de 
redactors del Pla director, doncs s’ha inclòs Montcada i hem aconseguit que s’inclogui 
Montcada, perquè sense Montcada no hi ha aigua i no hi ha Rec Comtal. A Montcada 
volem estar  dintre d’un Pla director del Rec Comtal per anar a la una amb Barcelona, 
amb la recuperació de tot aquest traçat. Què diu el Pla Director i què fa? Doncs 
reconèixer les restes que hi ha i marcar unes directrius per a la seva recuperació i allà 
on ja està destruït que hi puguin haver uns criteris arquitectònics únics, per recuperar 
la traça del Rec, com a via verda o com a via blava, allà on hi hagi aigua i que hi hagi 
una senyalització, uns itineraris i uns camins que posin valor a la cultura, a la memòria 
històrica del Rec Comtal i a les restes patrimonials que hi ha. S’han fet unes fitxes de 
cada element patrimonial. A Montcada n’hi ha sis de les restes que hi ha.  
Com sabeu, a Montcada, el Rec està viu i porta aigua i una d’aquestes fitxes ens diu 
també com hem d’actuar, per recuperar i per posar en valor el Rec, en molts casos 
obrint-lo. Històricament s’havia convertit en una claveguera, en uns determinats anys, 
però creiem que és un valor per a Montcada que tota aquesta cultura de l’aigua, tot 
aquest patrimoni i tot aquest valor que té el Rec Comtal es pot posar en el mapa, per a 
una cosa positiva, com és aquest jaciment, aquesta història i aquest Rec. Hi ha sis 
fitxes, a Montcada i hi ha unes directrius per actuar amb cadascun d’aquests elements 
que es conserven vius, per poder-lo recuperar.  
El que portem avui a aprovació és aquest Pla director que reconeix el valor, marca 
unes directrius per a recuperar-lo que estiguin unificades amb tot el recorregut del Rec 
i com s’hauria d’actuar per posar-ho en valor i recuperar-ho.  
 
El Sr. Iruela intervé: Com no podia ser d’una altra manera, votarem a favor. 
Evidentment, tot el que sigui la recuperació del patrimoni arquitectònic de Montcada i 
l’històric que té la mina, és un punt positiu.  
 
El Sr. Sánchez expressa: Agrair el sentit del vot. Que s’aprovi per unanimitat és 
important i tenir aquest document aprovat ja implica que quan s’hagin de donar 
llicències, quan s’hagin de fer intervencions o quan s’hagin de fer obres a elements del 
Rec Comtal, que s’hagi de defensar, preservar i revertir aquesta història de destrucció 
d’una peça tant important com el Rec. Una d’aquestes intervencions que hi ha a curt 
termini i que afectaran al Rec Comtal és el propi projecte del soterrament, perquè es 
creuen el soterrament amb un tram del Rec Comtal. Això ja marca unes directrius que 
en el propi projecte executiu del soterrament, hi un projecte patrimonial, de recuperació 
del Rec, mantenint l’aigua amb uns sifons i conservant tota la volta de canó de tot el 
tram del Rec.  
 
La Sra. Alcaldessa conclou: La veritat és que com comentava el senyor Sánchez, era 
important que es recollís aquesta idiosincràsia i la singularitat d’aquest element de la 



nostra ciutat. Que es recollís  la part de Montcada i també la part de Vallbona, però la 
part de Montcada que és el que ens ocupa avui, perquè és on el Rec és viu, és el 
naixement del Rec i no un element purament arquitectònic. Per tant, estem contents i 
contentes de poder portar a aprovació avui aquest Pla director, que esperem que sigui 
una eina útil i un pas més en aquesta protecció, en aquesta defensa i en preservar la 
memòria d’un element tant important i del que tan orgullosos i orgulloses ens sentim a 
la nostra ciutat, com és el Rec Comtal.  
 
1. Antecedents 
 
1) La necessitat del Pla Director del Rec Comtal ve donada perquè és una de les 
infraestructures hidràuliques més importants de Barcelona, que abastia d’aigua la 
ciutat i irrigava el seu territori agrícola des del segle X fins a mitjans del segle XX. 
 
En tractar-se d’una sèquia a l’aire lliure, durant el seu període actiu va significar un 
catalitzador de l’espai públic i de la vida social dels ciutadans, i una explotació de 
l’agricultura i la indústria. És per tant, un element indispensable per a entendre el 
desenvolupament econòmic i social dels darrers 1.000 anys de la història del pla de 
Barcelona. 
 
El Pla Director pretén fer una diagnosi de l’estat actual, la seva protecció patrimonial, 
pautes d’actuació i fer-ne difusió i comunicació. 
 
2) L’objecte del present Pla Director és el Rec Comtal, en tot l’àmbit del seu traçat, 
inclòs en els municipis de Barcelona i de Montcada i Reixac, amb la intenció de posar 
en valor una de les estructures hidràuliques més importants de la història de 
Barcelona. 
 
Resseguint el seu traçat es proposen uns criteris i uns protocols a seguir en totes les 
intervencions sobre aquest tant des del punt de vista de la recuperació, preservació i 
posada en valor del patrimoni històric i arqueològic, com de la gestió urbanística i de 
l’espai públic. També s’indiquen els treballs a realitzar per a ampliar el coneixement i la 
informació sobre aquesta infraestructura històrica. 
 
3) El traçat del Rec Comtal ha patit nombroses modificacions al llarg de la història. Per 
a la redacció del Pla Director s’ha escollit la base georeferenciada de la Carta 
Arqueològica de Barcelona del Servei d’Arqueologia de l’Institut de Cultura de 
Barcelona i el mapa de Minas de aguas potables en el río Besós, juridisdicción de 
Montcada, para la acequia condal y abastecimiento de Barcelona (plano general) de 
l’any 1911, de la Cartoteca de l’Institut Cartogràfic i Geològic de Catalunya. 
 
Tal com s’ha esmentat anteriorment, es manté un tram en ús en La Ponderosa. 
L’aigua que hi circula, després de travessar l’àmbit d’horts, es desvia cap al riu Besós 
passant per la planta de tractament de l’EDAR de Trinitat. 
 
L’extensió del Rec Comtal és de 14,56 km. Dins el terme municipal de Montcada i 
Reixac es situen els seus primers 2.656 m i a la ciutat de Barcelona els 11.901 m 
restants, distribuïts com es mostra en la següent taula en 11 barris. 
 
4) Les actuacions que proposa el Pla Director son 33, sis de les quals a l’àmbit de 
Montcada i Reixac. El Pla Director estableix uns graus de prioritat d’actuació .(de 1 a 
5) i unes intervencions concretes de millora de l’espai i de posada en valor el Rec 
Comtal, 
en funció de l’estat en què es troben i per tant de la urgència d’intervenir-hi: 
 



Punt 1. Mina - Pont de la Roca, (grau 2). Protecció de l’erosió davant les 
avingudes del riu Besòs. 
Punt 2. Carrer Jaume I, (grau 2). Re urbanització per la pacificació del carrer i 
incorporació de vegetació. Recuperació dels pous de la mina. 
Punt 3. Soterrament R2 Montcada Centre, (grau 2). Re connexió del Rec 
Comtal afectat per les obres. Valoració del patrimoni del Rec Comtal. 
Punt 4. Avinguda de la Unitat, (grau 3). Re urbanització per la pacificació del 
carrer i incorporació de vegetació. Recuperació dels pous de al mina. 
Punt 5. Escola El Viver, (grau 3). Incorporació de vegetació de Ribera. 
Recuperació de tram a cel obert. 
Punt 6. Carrer del Reixagó, (grau 3). Re urbanització per la pacificació del

 carrer i incorporació de vegetació de Ribera. Recuperació de tram a cel obert. 
 
II.Fonaments de dret 
 
- Decret Legislatiu 1/2010 de 3 d’agost mitjançant el qual s’aprova el text Refós de la 
Llei d’Urbanisme de Catalunya. 
 
- Decret 305/2006 de 18 de juliol mitjançant el qual s’aprova el reglament de la Llei 
d’Urbanisme de Catalunya. 
 
- Real Decreto Legislativo 7/2015, de 30 de octubre, por el que se aprueba el texto 
refundido de la Ley de Suelo y Rehabilitación Urbana. 
 
- Llei 9/1993 de 30 de setembre de Patrimoni Cultural Català. 
 
- Decret 78/2002 de 5 de març del Reglament de protecció del patrimoni arqueològic i 
paleontològic. 
 
- Text refós de la Llei d’aigües, aprovada pel Reial decret legislatiu 1/2001, de 20 de 
juliol. 
 
- Reglament del domini públic hidràulic, aprovat pel Reial decret 849/1986, d’11 d’abril. 
 
De conformitat amb l’informe emès per el cap del Servei de Projectes, Obres i Pla de 
Barris i de la cap del Servei Jurídic de l’Área Territorial de data 14 de febrer de 2023. 
 
Vista la proposta del president de l’Àrea Territorial  i previ dictamen de la Comissió 
Informativa de l'Àrea de Territorial celebrada per videoconferència el dia 17 de febrer 
de 2023, 
  
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 19 membres assistents a la 
sessió dels 21 que formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER. Aprovar inicialment el “PLA DIRECTOR DEL REC COMTAL”. 
 
SEGON. Sotmetre a exposició pública el projecte pel termini d’un mes a l’e-tauler de la 
seu ectrònica municipal , a un diari de difusió local “La Veu” i al Butlletí Oficial de la 
Província de Barcelona. 
 
TERCER. Notificar el present acord a l’Ajuntament de Barcelona i al Consorci del 
Besòs. 
 
4. ASSUMPTES DE L’ÀREA DE PRESIDÈNCIA 
 



4.1 DECLARACIÓ INSTITUCIONAL D'URGÈNCIA SOBRE LA DECISIÓ 
ADOPTADA PER L'EMPRESA LOGÍSTICA AMAZON DE TRASLLADAR LA SEVA 
ACTIVITAT DE MARTORELLES A SARAGOSSA. 
La Sra. Alcaldessa explica: Quan ens van fer arribar aquesta declaració institucional, 
es va celebrar una reunió de tots els municipis on hi havia treballadors i treballadores 
afectades per aquest tancament, i es va establir i es va decidir en aquesta reunió en la 
que hi va assistir el senyor Teixidó, de fer una declaració institucional en tots els plens. 
Des del moment en què es va prendre la decisió, es va redactar aquesta declaració 
institucional i l’hem portat al ple, resulta que, sortosament per a ells i per elles, els 
treballadors d’Amazon han arribat a un preacord, en temps i forma, abans del 
tancament de les negociacions, amb l’empresa Amazon.  
Per tant, abans de començar el ple, hem parlat amb els portaveus i hem decidit que no 
tenia gaire sentit mantenir aquesta declaració institucional, perquè just avui els 
treballadors estan votant en assemblea aquest preacord que hauran de ratificar 
dissabte. Simplement que, de part de tots i totes, tant de partits de la oposició, com del 
mateix equip de govern, volem deixar palès aquest suport als treballadors i 
treballadores d’Amazon, aquestes 12 persones afectades del nostre municipi, que 
saben que tenen les portes obertes de l’Ajuntament, igual que hem fet en altres 
ocasions, amb plantilla d’altres empreses que han hagut de tancar, com Prismian o 
Nissan. Per tant, dir-los que estem a la seva disposició i amb les portes obertes, per a 
tot allò que puguin necessitar, però si us sembla, retirem aquesta declaració 
institucional, perquè ha quedat extemporània.  
 
La proposta es retira de l’ordre del dia. 
 
4.2 APROVACIÓ DE LES DADES DEL PADRÓ MUNICIPAL D'HABITANTS A 1r DE 
GENER DE 2023. 
 
La Sra. Alcaldessa explica la proposta: Bé, com sabeu, sempre al mes de febrer 
portem aquesta actualització del padró. Simplement, dir-vos que l’any passat al mes 
de febrer, quan vam portar aquest punt al ple, al padró d’habitants hi havia 36.713 
persones, és a dir 36.713 habitants a Montcada i Reixac, i que un any després portem 
a aprovació el padró d’habitants amb 37. 001 habitants, és a dir, hem crescut gairebé 
en 300 veïns i veïnes, en un any.  

Vista la relació de dades elaborada per la Secretaria General, obtingudes a partir de 
les dades que es contenen al Padró Municipal d’Habitants gestionat pel departament 
esmentat; 

Atès que les dades esmentades es refereixen a la data de 1r de gener de 2023; 
 
De conformitat amb el que disposen els articles 81 i següents del Real Decret 
1690/1986, d’11 de juliol, pel que s’aprova el Reglament de població i demarcació 
territorial de les entitats locals: 
 
Vista la proposta de l’Alcaldia  i previ dictamen de la Comissió Informativa de l'Àrea de 
Presidència celebrada per videoconferència el dia 17 de febrer de 2023, 
 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 19 membres assistents a la 
sessió dels 21 que formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER. Aprovar les dades del Padró Municipal d’Habitants, referides a 1r de gener 
de 2023 d’acord amb el següent resum: 

 



DISTRICTE SECCIO HOMES DONES TOTAL 
1 1 573 595 1168 
1 2 841 886 1727 
1 4 887 904 1791 
1 5 725 769 1494 
2 1 1076 1026 2102 
2 2 1199 1246 2445 
2 3 1061 1238 2299 
3 1 1303 1383 2686 
3 2 681 671 1352 
3 3 1124 1147 2271 
3 4 883 901 1784 
3 5 1116 1115 2231 
3 6 927 924 1851 
4 1 478 550 1028 
4 2 486 508 994 
4 3 697 680 1377 
5 1 1222 1253 2475 
5 2 717 709 1426 
5 3 740 719 1459 
6 1 483 482 965 
6  2 453 451 904 
6 3 577 595 1172 

TOTALS  18249 18752 37001 
 
Total: 37001 
 
NUCLIS NÚM. HABITANTS 
Montcada centre, Font Pudenta, La Ribera 13026 
Mas Rampinyo 12175 
Terra Nostra 3399 
Can Sant Joan 5360 
Can Cuiàs 3041 

 
Resum per barris: 
 
Barri Homes Dones Total Barri 
Montcada Centre i Vallençana - Reixac 4399 4734 9133 
Font Pudenta 887 904 1791 
La Ribera 1076 1026 2102 
Mas Rampinyo, Can Pomada i Mas Duran        4027 4093 8120 
Carrerada i Pla d’en Coll 2007 2048 4055 
Terra Nostra 1661 1738 3399 
Can Sant Joan 2679 2681 5360 
Can Cuiàs 1513 1528 3041 
TOTAL 18249 18752 37001 

 
SEGON. Trametre les dades a l'Institut Nacional d'Estadística. 
 
4.3 APROVACIÓ DE LA RECTIFICACIÓ ANUAL DE L'INVENTARI MUNICIPAL DE 
BÉNS IMMOBLES A 31 DE DESEMBRE DE 2022. 
 
La Sra. Alcaldessa explica la proposta: Us explico les modificacions, primer incloem 
tres habitatges, que formaran part del patrimoni municipal del sòl. Els tres estan al 
carrer Ripoll, però en diferents números. Un d’aquests habitatges ha estat adquirit per 



part de l’Ajuntament, per ampliar el parc públic de vivenda, per tanteig i retracte; i els 
altres dos, és part de la cessió del 10% d’una construcció que s’ha fet. Per tant, afegim 
aquests tres habitatges al parc de vivenda municipal.  
Afegim també les finques del projecte de reparcel·lació del Pla de millora urbana de la 
Vallençana, s’han alliberat tot una sèrie de vialitats, espais lliures i equipaments. És a 
dir, quan es fa un projecte de reparcel.lació, en execució d’un un pla de millora, 
s’alliberen el que són els vials, els equipaments i els espais i les zones verdes que 
hauran de formar part d’aquell àmbit, i s’incorporen al patrimoni de béns de 
l’Ajuntament.  
Tenim també la vialitat de la zona verda i local del projecte de reparcel·lació voluntària 
del carrer Quarters, davant de l’antiga química. En aquell solar que hi ha, han 
presentat el projecte de reparcel·lació voluntària. El mateix que a la Vallençana, 
s’alliberen tot una sèrie de vials, de zona verda i un local que passarà a formar part del 
patrimoni de l’ajuntament i constarà a l’inventari.   
Afegim també la segregació i divisió de la finca del carrer Joan Miró 15 i posterior 
posada a disposició de la Generalitat de Catalunya de la finca segregada, per a la 
ampliació de l’Institut Escola Mas Rampinyo. Si recordeu, fa uns plens vam portar a 
aprovació aquesta cessió de part d’un sòl que era de titularitat municipal, perquè arran 
de les obres d’ampliació de l’Institut Escola Mas Rampinyo, es quedaven gairebé 
sense pati i ens demanaven si podíem cedir una mica de sòl, perquè poguessin 
ampliar i no perdre pati, els nens i nenes de l’Institut Escola. Aleshores, es va fer una 
finca segregada de 800 metres quadrats i com no volen la titularitat, el que fem és 
afegir a l’inventari aquesta finca segregada de l’Institut.    
 Després hi ha una variació, que és la constitució de la concessió d’ús privatiu per a la 
rehabilitació de l’edificació existent i la realització d’un servei social especialitzat, 
adreçat a joves, a la finca agrícola i la casa de la Vallençana, el que és l’antiga casa 
Masoliver. També vam portar, fa uns plens, la concessió d’aquesta finca, que a més a 
més, jo crec que va ser una bona noticia en el seu dia, quan es va passar per ple, 
perquè tenim un doble objectiu. Aconseguim un doble objectiu, d’una banda, que es 
rehabilitarà la finca Masoliver i, per tant, recuperem, rehabilitem i mantenim patrimoni 
del municipi i, d’altra banda, aconseguim un projecte molt interessant adreçat a joves 
en situació de vulnerabilitat.  
Afegim també dues finques afectades pel projecte del soterrament. Simplement, del 
soterrament de la línia de Rodalies, es fa una expropiació parcial i una ocupació 
temporal de vàries finques. 
El que fem també és aprovar l’actualització dels béns que formen el Patrimoni 
municipal del sòl i habitatges.  
Anunciar i informar que tot això estarà penjat i a disposició de tothom, a la pàgina de 
transparència, perquè ens consta que és un apartat molt sol·licitat i molt buscat. Per 
tant, aquestes serien les modificacions, variacions, i incorporacions als béns de 
patrimoni.  
 
Els ens locals han de tenir aprovat un inventari de llurs béns patrimonials, tal i com 
determinen l’article 222 del Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya 
(TRLMRLC) i article 100 del Decret 336/198, de 17 d'octubre, pel qual s'aprova el 
Reglament de patrimoni dels ens locals de Catalunya (RPEL). 
 
De conformitat amb allò establert a l'article 102 i 103 del RPEL, l'Inventari general s'ha 
d'actualitzar continuadament, sense perjudici de la seva rectificació i comprovació. 
 
Atès que la rectificació s'ha de verificar anualment i han de quedar reflectides les 
incidències de tot tipus dels béns i drets durant aquest període. 
 



Vista la rectificació anual de l'Inventari municipal de béns immobles, que recull les 
altes, baixes i modificacions que han experimentat durant l'any 2022 els béns 
immobles de titularitat municipal. 
 
Vist que les principals modificacions, pel que fa a les altes en els béns immobles de 
l'Ajuntament durant l'any 2022, de manera agrupada i resumida, consisteixen en les 
següents: 
 
- Tres habitatges, que formaran part del patrimoni municipal del sòl: al carrer Ripoll 2, 
1r, 1, al carrer Ripoll 2, 1r,3a, i al carrer Ripoll 15, 3r,1a. (1_2022, 2_2022 i 13_2022) 
- Vialitat, Espais Lliures i Equipament del Projecte de reparcel·lació del polígon 
d’actuació número 1 (PAU 1) del Pla de millora urbana de la Vallençana (4_2022, 
5_2022, 6_2022 i 7_2022) 
- Equipament del Projecte de reparcel·lació del polígon d’actuació número 2 (PAU 2) 
del Pla de millora urbana de la Vallençana ( 8_2022) 
- Vialitat, zona verda i local, del Projecte de reparcel·lació voluntària de la UA 2 del Pla 
especial de reforma interior per a la Illa entre els carrers Riera de Sant Cugat, 
Quarters, Pere de Montcada i Passatge Carreres, (9_2022,10_2022, 11_2022 i 
12_2022) 
- Segregació i divisió finca c/ Joan Miró 15, i posterior posada a disposició de la 
Generalitat de Catalunya de la finca segregada, per a l’ampliació de l’Institut Escola 
Mas Rampinyo (3_2022 i 26_2022) 
- Constitució concessió ús privatiu per a la rehabilitació de l’edificació existent i la 
realització d’un servei social especialitzat adreçat a joves a la finca agrícola i casa a la 
Vallençana, antiga casa Masoliver (14_2022 i 15_2022) 
- Finques afectades pel projecte de soterrament línia de Rodalies R2, Expropiació 
parcial, ocupació temporal i servitud finca av. de la Unitat 6, finca Font Freda i finca 
Escola Reixac (17_2022, 18_2022 i 19_2022)      
- Finques afectades pel projecte de soterrament línia de Rodalies R2, Expropiació 
parcial, ocupació temporal i servitud finques sobre les que l’ajuntament ostenta drets 
reals, finca El Viver i finca Casa de les Aigües (20_2022 i 21_2022) 
 
Atès que els béns i drets relatius als béns immobles apareixen agrupats segons els 
epígrafs i subepígrafs que disposa l'article 106 del RPEL. 
 
Atès l'article 105 del dit Reglament, que estableix que correspon al Ple l'aprovació, 
rectificació i comprovació de l'Inventari municipal, i que s'haurà de trametre còpia a 
l'administració Estatal i de la Generalitat de Catalunya. 
 
Atès, d’altra banda, que de conformitat amb el que disposa l’article 164.6 del Text refós 
de la Llei d’Urbanisme, aprovat per Decret legislatiu 1/2010, és obligació dels municipis 
inclosos en les àrees de demanda residencial forta i acreditada d’aprovar l’inventari i el 
balanç de situació del patrimoni municipal del sòl i habitatge, i de trametre’ls al 
Registre de Planejament urbanístic de Catalunya  per a la seva inscripció 
 
Vist que l'Ajuntament de Montcada i Reixac, en sessió del Ple de 25 de setembre de 
2008 va acordar Constituir el Patrimoni públic de sòl i habitatge del municipi de 
Montcada i Reixac, tot diferenciant, com a patrimoni separat de la resta de béns 
municipals, els béns que l’integren. 
 
Vist que la Junta de Govern Local, en sessió de data 13 de desembre de 2021 va 
aprovar l'actualització i el balanç de situació dels béns que formen el Patrimoni 
Municipal del Sòl i Habitatge de l'Ajuntament de Montcada i Reixac, PMSH, actualitzat 
a la data de l’adopció de l’acord i format pels béns següents: 
 



 
FINCA 
 

REFERÈNCIA CADASTRAL NÚM. 
INVENTARI 

Edifici al carrer Julio Garcia, 2 
 

2229103DF3922G0001LU 
 

1955_1 
 

Carrer Terrassa, 12 1829428DF3912H0001ES 
 

1997_1 
 

Casa al carrer Bateria, 65 
 

1914516DF3911D0001LT 
 

1997_5 
 

Carrer Barberà, 29 
 

1829410DF3912H0001YS 1998_12 
 

Carrer Reixagó, 5 
 

2013910DF3921C0001GM 1998_14 i 
2001_33 

Carrer Pont 4b 3a. Zona d'edificació 
aïllada. (Clau 2 del PERI de Can Sant 
Joan).  
 

1613705DF3911D0001BT 
 

2000_22 

Carrer Triangle, 24 1712319DF3911D0001ZT 2001_3 

Sòl públic d'edificació aïllada 18/c a La 
Rasa. Carrer Alt de Sant Pere 110 
 
 

2048808DF3924G0001SK 
 

2013_1 

Sòl públic d'edificació aïllada 18/d a La 
Rasa. Carrer Alt de Sant Pere 112 
 

2048807DF3924G0001EK 
 

2013_2 

Porció de terreny situat a la Zona 21 de 
Terra Nostra. (antiga parcel·la núm. 837), 
al carrer Cervelló 
 

0323723DF3902C0001DO 
 

2014_2 
 

Porció de terreny situat a la Zona 21 de 
Terra Nostra. (antiga parcel·la núm. 834), 
al carrer Cervelló 
 

0323702DF3902C0001HO 
 

2014_3 
 

Porció de terreny situat a la Zona 21 de 
Terra Nostra. (antiga parcel·la núm. 833), 
al carrer Cervelló 
 

0323703DF3902C0001WO 
 

2014_4 
 

Finca al carrer Medinacel·li, 11 
 

1629204DF3912H0001PS 2018_3 

Terra Nostra UA1. Parcel·la CJ.5. 10% 
aprofitament urbanístic de la UA1 del 
sector Est de la Zona 21 de Terra Nostra 

0126502DF3902E0001HR 2007_18 

Habitatge dotacional, clau 10hd (Planta 
altell, local plaça Joan Fuster) 

2240401DF3924A0001GP 1996_36 

Pis Carrer Conca, 2, 2n, 2a 2221902DF3922A0011O
Y 

2019_4 

Pis Carrer Drac, 13 1714608DF3911D0008Q
S 

2019_5 

Parcel·la B, edificable, al PAU 
DAICOLORCHEM 

2220810DF3922A0001GX 
 

2020_4 

Habitatge social Carrer Viver 40-42, 2n, 4a 2114319DF3921C0009II 2020_8 
 



 
Vista la proposta de l’Alcaldia  i previ dictamen de la Comissió Informativa de l'Àrea de 
Presidència celebrada per videoconferència el dia 17 de febrer de 2023, 
 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 19 membres assistents a 
la sessió dels 21 que formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER.  Aprovar  la rectificació anual de l'Inventari municipal de Béns Immobles 
corresponent a l'any 2022, d’acord amb les altes i variacions que figuren en els 21 
assentaments següents: 
 
Núm.  Béns                Valors.  
ALTES: 
1_2022 Habitatge carrer Ripoll 2, 1r, 1a   130.268,55 € 
2_2022 Habitatge carrer Ripoll 2, 1r, 3a   111.415,84 € 
4_2022 Vial V-1, PAU 1, del PEMU de la Vallençana  0,00 € 
5_2022 Vial V-2, PAU 1, del PEMU de la Vallençana  0,00 € 
6_2022 Espais LLiures, PAU 1, del PEMU de la Vallençana 
7_2022 Equipament, PAU 1, del PEMU de la Vallençana 
8_2022 Equipament, PAU 2, del PEMU de la Vallençana 
9_2022 Vial V-1, UA 2 PERI carrer Quarters i altres 
10_2022 Vial V-2, UA 2 PERI carrer Quarters i altres 
11_2022 Zona verda ZV1, UA 2 PERI carrer Quarters i altres 
12_2022 Local LC1, UA 2 PERI carrer Quarters i altres  91.764,55 € 
13_2022 Habitatge carrer Ripoll 15, 3r, 1a    86.000,00 € 
_______________________________________________________________ 
Total altes         419.448,94 € 
 
VARIACIONS: 
3_2022 Segregació i divisió finca c/ Joan Miró 15       
14_2022 Constitució concessió finca agrícola a la Vallençana 
15_2022 Constitució concessió finca i casa a la Vallençana 
16_2022 Finca a disposició Gtat. per ampliació IES Mas Rampinyo   
17_2022 Expropiació parcial i servitud finca av. Unitat, 6    
18_2022 Expropiació, ocupació i servitud finca Font Freda 
19_2022 Expropiació, ocupació i servitud finca escola Reixac    
 
VARIACIONS DRETS REALS: 
20_2022 Expropiació, ocupació i servitud finca IES El Viver   
21_2022 Expropiació, ocupació i servitud finca Casa de les Aigües   
 
SEGON. Aprovar l'actualització dels béns que formen el Patrimoni Municipal del Sòl i 
Habitatge de l'Ajuntament de Montcada i Reixac, PMSH, d'acord amb l'Inventari de 
Béns Immobles de l'Ajuntament aprovat,  amb la incorporació dels béns següents: 
 

FINCA 
 

REFERÈNCIA CADASTRAL ASSENTAM
ENT 

Habitatge social Carrer Aigües 
31, 2n, 2a 

2221920DF3922A0011WY 
 

2021_6 

Habitatge carrer Ripoll 2, 1r, 1a 2233603DF3923C0004QF 2022_1 
Habitatge carrer Ripoll 2, 1r, 3a 2233603DF3923C0006EH 2022_2 
Habitatge carrer Ripoll 15, 3r, 1a 2232402DF3923C0004WF 2022_13 

 



TERCER. Fer pública la informació relativa a la rectificació de l'Inventari de 
Béns Immobles al Portal de Transparència de l'Ajuntament de Montcada i 
Reixac, en compliment de l'article 11.2 de la llei 19/2014, de 29 de desembre, 
de transparència, accés a la informació i bon govern 
 
4.4 DONAR COMPLIMENT A L’ORDRE HFP/55/2023 SOBRE L'ANÀLISI 
SISTEMÀTICA DEL RISC DE CONFLICTE D'INTERÈS EN ELS PROCEDIMENTS 
QUE EXECUTEN EL PLA DE RECUPERACIÓ, TRANSFORMACIÓ I RESILIÈNCIA. 
 
La Sra. Alcaldessa explica la proposta: Fa uns mesos, també, vam portar a ple 
l’aprovació del Pla Antifrau. Vam explicar en el seu moment, i en el seu dia, que per 
poder acollir-se i per poder disposar d’una subvenció de fons europeus, era d’obligat 
compliment l’aprovar aquest Pla Antifrau. El Pla Antifrau es va aprovar per ple, sense 
cap més problema, però la llei de Pressupostos Generals de l’Estat del 2023, i en 
compliment de la normativa europea, ha fet una disposició addicional, que fa que 
s’hagi de modificar i que es modifiqui el nostre Pla Antifrau. Per tant, avui el que 
portem a aprovació és aquesta modificació, bàsicament.  
El que ens obliga, també, és a utilitzar un procediment nou, un programa nou, que és 
el Minerva. Abans de l’adjudicació, s’han d’introduir les dades en aquest programa del 
Ministeri d’Hisenda, que fa tot una sèrie de connexions i d’interrelacions, de totes les 
persones implicades en aquesta adjudicació. És a dir, funcionaris, funcionàries, la part 
política, els tècnics i les empreses, per assegurar que no hi ha cap mena de conflicte 
d’interès en l’adjudicació d’alguna de les subvencions, o en algun concurs. Aleshores, 
s’estableixen tot una sèrie de banderes. Si no hi ha banderes negres, ni banderes 
vermelles, és que està correcte l’adjudicació i que no hi ha cap mena de conflicte 
d’interès, si hi ha una bandera negra és que falta informació i s’ha de esmenar aquesta 
informació i si hi ha banderes vermelles, vol dir que hi ha un conflicte d’interès, i que 
per tant, el mateix procediment ja et diu com has de procedir, i què has de fer en 
cadascun dels casos. Jo crec que això és una garantia de transparència per part de 
l’administració. No es donaran cap mena de conflicte d’interessos en els concursos, i 
per tant, es donaran amb tota la seguretat i tota la legitimitat.  
Després també es canvia la declaració d’absència de conflicte d’interessos, DACI, que 
és el nostre document. S’inclouen més aspectes en aquesta declaració d’interessos. 
Com es va aprovar per ple, el tornem a portar per aquesta modificació que s’ha hagut 
de fer i ho passem per ple, perquè en cas de que alguna de les adjudicacions es faci 
mitjançant el ple municipal, vostès han de saber també, que els seus noms  estaran 
inclosos en aquesta comprovació del programa Minerva. Per tant, més que res, és per 
donar compliment a aquesta norma.  
 
El Sr. Egea, regidor del grup municipal PSC-CP, expressa: Sempre és positiu que 
s’introdueixin mètodes que facin que  els ajuntaments siguin llocs més íntegres, més 
segurs i transparents. Votarem a favor.  
 
La disposició addicional cent dècima segona de la Llei 31/2022, de 23 de desembre, 
de pressupostos generals de l'Estat per a l'any 2023, regula el procediment d'anàlisi 
sistemàtica i automatitzada del risc del conflicte d'interès en els procediments que 
executen el Pla de Recuperació, Transformació i Resiliència (PRTR), basant-se en una 
eina informàtica de data mining, amb seu a l’Agència Estatal d’Administració Tributària 
d’Espanya. 
 
En el seu desenvolupament s’ha dictat l’Orde HFP/55/2023, relativa a l'anàlisi 
sistemàtica del risc de conflicte d'interès en els procediments que executen el Pla de 
Recuperació, Transformació i Resiliència, de 24 de gener. 
 



L’Orde HFP/55/2023 disposa que l'anàlisi sistemàtica i automatitzada del risc de 
conflicte d'interès es durà a terme, en cada procediment, per a les persones que 
realitzin les funcions o assimilables, que, a aquests efectes, es denominaran decisors 
de l'operació: 
a) Contractes: òrgan de contractació unipersonal i membres de l'òrgan de 
contractació col·legiat, així com membres de l'òrgan col·legiat d'assistència a l'òrgan 
de contractació que participin en els procediments de contractació a les fases de 
valoració d'ofertes, proposta d'adjudicació i adjudicació del contracte. 
 
b) Subvencions: òrgan competent per a la concessió i membres dels òrgans col·legiats 
de valoració de sol·licituds, en les fases de valoració de sol·licituds i resolució de 
concessió. 
Així mateix, l’Ordre estableix el contingut mínim que obligatòriament han de tenir les 
declaracions d'absència de conflicte d'interès (DACI) 
 
Per analitzar les possibles relacions familiars o vinculacions societàries, directes o 
indirectes, en què hi pugui haver un interès personal o econòmic susceptible de 
provocar un conflicte d'interès entre els decisors de l’operació i els participants en cada 
procediment, l’ordre estableix una eina informàtica, amb seu a l'Agència Estatal 
d'Administració Tributària d'Espanya, MINERVA, que es configura com una eina 
informàtica d'anàlisi de risc de conflicte d'interès que l'AEAT posa a disposició de totes 
les entitats decisores, entitats executores i entitats instrumentals participants al PRTR. 
 
Correspon als responsables d'operació iniciar el procediment d'anàlisi de risc de 
conflicte d'interès, amb caràcter previ a la valoració de les ofertes o sol·licituds en cada 
procediment, en els termes definits en aquesta ordre, per a la qual cosa tindran accés 
a l'eina informàtica MINERVA amb seu a l'AEAT, en què hauran d'incorporar les dades 
que escaigui per a la realització d'aquesta anàlisi. 
 
Es  considera responsable de l’operació a l’òrgan de contractació o a l’òrgan 
competent per a la concessió de la subvenció, els quals hauran d'incorporar a 
MINERVA el codi de referència d'operació i la informació relativa als intervinents en els 
procediments per poder fer ex ante l'anàlisi del risc de conflicte d'interès previst a 
l'apartat Cinc de la disposició addicional centzena segona la Llei 31/2022, de 23 de 
desembre. 
 
Un cop fet el creuament de dades, MINERVA oferirà el resultat de l'anàlisi de risc de 
conflicte d'interès al responsable de l'operació, l'endemà, amb tres possibles resultats, 
el significat i els efectes dels quals són: 
 
a) «No shan detectat banderes vermelles», per tant, el procediment pot seguir el 
curs. 
b) «S'ha detectat una/diverses banderes vermelles». 
El resultat de MINERVA reflectirà el NIF del decisor afectat i el NIF de la parella de risc 
de conflicte d'interès (licitador o sol·licitant). 
El responsable de l'operació haurà de posar la bandera vermella en coneixement del 
decisor afectat i del superior jeràrquic del decisor afectat, per tal que, si escau, 
s'abstingui. 
c) S'ha detectat una/diverses bandera/s negra/s: És a dir, no hi ha informació sobre 
risc de conflicte d'interès per al/s següent/següents participants, per tractar-se d'una 
entitat/entitats sobre la qual/les quals no es disposa de dades». 
 
L’Ordre de referència regula el procediment a seguir en cas d’identificació d'un risc de 
conflicte d'interès concretat a través de  MINERVA, i ho fa de la manera següent: 
 



1. Una vegada rebuda la informació relativa a la identificació d'un risc de conflicte 
d'interès concretat en una bandera vermella de MINERVA, en el termini de dos dies 
hàbils, el decisor afectat es pot abstenir. 
En aquest cas, l'anàlisi del risc de conflicte d'interès es tornarà a dur a terme respecte 
de qui substitueixi la persona que, en compliment d'aquest procés, s'hagi abstingut en 
el procediment. 
 
2. Si la persona afectada per la identificació d'un risc de conflicte d'interès, concretat 
en una bandera vermella, al·legués de manera motivada, davant del seu superior 
jeràrquic, que no reconeix la validesa de la informació, haurà de ratificar la 
manifestació d'absència de conflicte d'interès, mitjançant la signatura, en aquest 
moment, d'una nova DACI. 
En cas que no es produís aquesta abstenció, el responsable de l'operació sol·licitarà a 
MINERVA informació addicional dels riscos detectats, i indicarà, com a justificació per 
a l'obtenció d'aquestes dades, que l'abstenció no s'ha produït.  
 
3. D'ofici o a instància del superior jeràrquic corresponent, el responsable de l'operació 
podrà, així mateix, acudir al Comitè Antifrau corresponent perquè emeti informe, en el 
termini de dos dies hàbils, sobre si, a la llum de la informació disponible , procedeix o 
no l'abstenció en el cas concret. 
 
Atès que el Ple de l’Ajuntament, en sessió de data 30 de juny de 2022, va acordar: 
Aprovar el PLA DE MESURES ANTIFRAU PER A LA GESTIÓ DELS FONS DEL PLA 
DE RECUPERACIÓ, TRANSFORMACIÓ I RESILIÈNCIA de l’Ajuntament de Montcada 
i Reixac, així com els documents annexos, segons el text que consta  a l’expedient; 
Dur a terme totes les accions que siguin necessàries per fer efectiu aquest Pla de 
Mesures Antifrau i per garantir el seu compliment; i Publicar els anuncis corresponents. 
 
Així mateix, a la mateixa sessió, va aprovar la DECLARACIÓ INSTITUCIONAL DE 
LLUITA CONTRA EL FRAU de l’Ajuntament de Montcada i Reixac. 
 
Atès que l’Ordre HFP/55/2023 disposa que resultarà d’aplicació als procediments de 
concessió de subvencions o de contractació la convocatòria dels quals es publiqui a 
partir de la seva entrada en vigor, és a dir, a partir del dia 25 de gener de 2023, es fa 
necessari procedir al seu compliment i adaptar el contingut del model DACI aprovat pel 
Ple de l’ajuntament en 30 de juny de 2022 al que disposa la dita Ordre. 
 
Vista la proposta de l’Alcaldia  i previ dictamen de la Comissió Informativa de l'Àrea de 
Presidència celebrada per videoconferència el dia 17 de febrer de 2023, 
 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 19 membres assistents a 
la sessió dels 21 que formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER. Donar compliment al que disposa l’Ordre HFP/55/2023, i procedir a l’anàlisi 
prèvia mitjançant l’aplicació MINERVA en tots els procediments de contractació i de 
subvencions que executen el Pla de Recuperació, Transformació i Resiliència per a la 
detecció sistemàtica de conflictes d’interès. 
 
SEGON. Aprovar la modificació del model DACI aprovat pel ple en juny de 2022, 
modificació consistent en incorporar les prescripcions de l’Ordre HFP/55/2023, i 
aprovar els models ANNEX I “Contingut mínim de la Declaració d’Absència de 
Conflicte d’Interès”, i ANNEX II, Model de “Confirmació de l'absència de conflicte 
d'interès”. 
 



TERCER. Publicar l’anunci relatiu a l’aprovació dels models ANNEX I i ANNEX 
II al Butlletí Oficial de la Província; i publicar íntegrament el seu text al Tauler 
d'anuncis, e-Tauler, i al Portal de la Transparència de l'Ajuntament de 
Montcada i Reixac. 
 
4.5 CONCEDIR EL TÍTOL DE FILL ADOPTIU DE LA CIUTAT DE MONTCADA I 
REIXAC AL SR. JOSEP BACARDIT SANLLEHÍ. 
 
La Sra. Alcaldessa explica la proposta: L’últim punt de l’Àrea de Presidència, jo crec 
que és un punt que ens emociona moltíssim a tots i a totes. Jo des de que soc 
alcaldessa, aquest equip de govern hem nomenat a dues persones, una com a filla 
predilecta, que va ser la Sra. Núria Cervera i un fill adoptiu, que va ser el Sr. Sebastià 
Heredia. El punt de l’ordre del dia d’avui és concedir el títol de fill adoptiu de la ciutat 
de Montcada i Reixac, al Sr. Josep Bacardit Sanllehí.  
El que marca la diferència és que, malauradament, en Josep ens va deixar 
sobtadament a principis de desembre i no pot estar present avui i no podrà veure i 
viure un moment que, estic convençuda, li hagués fet moltíssima il·lusió. Llàstima que 
no hagi vist en vida que la seva ciutat d’adopció i la ciutat que tant estimava, el 
nomenava fill adoptiu en agraïment a tots els anys de dedicació a la cultura i a la 
recuperació de la memòria històrica i popular d’aquest municipi.  
 

La Sra. Pellicer intervé: Josep Bacardí era una d’aquelles persones de les quals 
tothom et parla bé, una persona entregada a Montcada i Reixac i a la seva història. 
Sempre involucrat amb els temes de la ciutat i sempre amb un tracte agradable per a 
tothom. Per la nostra part, té tot el reconeixement com a persona primer i com a 
activista de la nostra ciutat, després. Per la nostra part, votarem a favor.  
 
El Sr. Egea manifesta: Nosaltres votarem a favor, per suposat. Josep era una persona 
que s’estimava Montcada, a la seva gent i, el més important, sempre ens feia 
reflexionar sobre la nostra història i el seu patrimoni.  
Ferm impulsor i defensor de la memòria històrica, escriptor, articulista i polifacètic, en 
totes les seves facetes és una persona única i un exemple a seguir per a molts de 
nosaltres. Actiu en totes les identificacions del municipi, sempre amb un somriure i 
amb el seu humor característic. Era una persona sabia que sabia escoltar.  Socialista 
per convicció, però també pels seus fets i gestos. Mai li havia importat qui feia les 
coses, sinó que qui ho fes, ho fes bé. El destí va voler que l’últim acte públic el 
realitzés amb els seus companys del PSC sobre la memòria històrica, donant una altra 
classe magistral sobre la història i el patrimoni de Montcada. El grup municipal dels 
Socialistes ja va manifestar la intenció de demanar que Josep Bacardit  fos nomenat fill 
adoptiu del municipi, pel que estem molt contents de que l’Associació Cultural ho hagi 
demanat i com no pot ser d’una altra manera, votarem a favor. A través del teu llegat, 
sempre et recordarem, Josep.  
 
La Sra. Borràs, regidora del grup municipal ERC-AM, expressa: Jo en nom del meu 
partit, d’ERC-AM, de tot l’equip de govern i com  a regidora de Cultura, voldria fer un 
sincer agraïment al Josep Bacardit, a l’avi Bacardit, com em deia ell sempre, per la 
gran tasca com a investigador i com a cronista local de la nostra història, perquè va ser 
un puntal i un referent indiscutible de l’Associació Cultural, del qual era un membre 
fundador històric. Per la seva implicació en la recuperació de la memòria històrica de la 
nostra ciutat. Perquè sempre va estar a punt per venir al despatx quan el vam requerir, 
quan li fèiem alguna consulta o qualsevol cosa. Mai va tenir un no. Perquè gràcies a 
ell, després de mil e-mails i no sé quantíssimes trucades, vam aconseguir fer la 
donació a l’arxiu Fàbregas, a la biblioteca del Monestir de Montserrat, que vam fer una 



sortida que va ser preciosa, el  poder compartir tot el dia amb ell. Vaja, en fi, que deixa 
moltíssim records.   
Deia seu fill, en un escrit va fer en l’últim quadern, que com a pare i com a persona els 
havia deixat un llegat personal i cultural immens. No puc estar més d’acord amb tu, 
perquè a nosaltres com a ciutadans ens ha deixat el mateix buit. No vull acabar aquest 
agraïment i aquesta lloança, sense dir la frase que acabava sempre quan teníem 
alguna xerradeta amb ell, que era: “Ets i seràs sempre, el meu recol·lector d’històries 
preferit.”  
  
La Sra. Alcaldessa conclou: Volia fer una salutació especial i carinyosa a la família del 
Josep, que ens acompanya avui, a la Julia i al Josep i també com no, a la Fundació 
Cultural Montcada, que són els impulsors d’aquest nomenament de fill adoptiu. Queda 
nomenat en Josep Bacardit com a fill adoptiu de Montcada i Reixac.  
 
Vista la proposta de l’Associació Cultural de Montcada de tramitar el corresponent 
expedient per al nomenament del Sr. Josep Bacardit Sanllehí com a fill adoptiu de 
Montcada i Reixac. 
  
Vist que a la dita proposta de l’Associació Cultural de Montcada s’expressa que 
“consideren que en el Sr. Josep Bacardit i Sanllehí, recentment traspassat, concorren 
qualitats o mèrits personals prestats en benefici de la història i, en general de la cultura 
del municipi, que han assolit una consideració pública notòria que el fan mereixedor de 
l’atorgament del títol honorífic de fill adoptiu de la nostra ciutat, a títol pòstum, en 
considerar-se aquest, el guardó amb què la ciutat honora els ciutadans que, sense 
haver-hi nascut, s'han distingit per rellevants mèrits personals al servei a la 
col·lectivitat i han de servir d'exemple a les generacions actuals i futures”. 
  
Atès que de conformitat amb el que disposa l’apartat 1.2 del Manual de Protocol 
Municipal, la concessió de qualsevol honor, ja sigui d’ofici  o a petició d’una persona 
física o jurídica, procedeix la instrucció d’un expedient que serveixi per determinar els 
mèrits o les circumstàncies que aconsellin aquella distinció; 
  
La concessió del títol de fill adoptiu de la ciutat de Montcada i Reixac podrà atorgar-se 
a les persones que no hagin nascut al municipi, segons l’apartat 1.1.1 del Manual 
esmentat. 
 
Vist l’expedient tramitat a la concessió del títol de fill adoptiu de la ciutat de Montcada i 
Reixac al Sr. Josep Bacardit Sanllehí, que es va incoar mitjançant expedient 
60/2022/ALTPRE, i vistos els documents que el composen; 

Un cop realitzades les diligències requerides a l’expedient, aquest són els aspectes 
més rellevants del seu currículum, segons l’informe de la instructora: 
 
Nascut a Sant Joan de Vilatorrada l’any 1949, residia a Montcada i Reixac  des del 
1972, on va establir la seva vida i família. Des de llavors fins el passat 13 d’octubre de 
2022, Josep Bacardit va projectar el seu inquiet tarannà en un ampli ventall d’esferes: 
social, cultural, intel·lectual, política… tot plegat, segellant el seu grau de pertinença i 
d’implicació personal amb la ciutadania montcadenca. 
 
L’esperit reivindicatiu de Josep Bacardit li va partícip del teixit associatiu de la ciutat a 
través d’entitats i plataformes ciutadanes com ara la Plataforma Tracte Just 
Soterrament Total, la Plataforma Anti-incineració de Montcada I Reixac  o l’Associació 
Cultural Montcada, on va oferir la seva incansable col·laboració com a cronista local 
des dels inicis de l’entitat, fa més de quatre dècades. 
 



Militant històric del Partit Socialista de Catalunya, va trobar en la política la forma de 
canalitzar el seu activisme per transformar el que li envoltava, fins arribar a ser regidor 
d’educació del grup socialista entre 1999 i 2001 al govern municipal. 
 
Dedicat professionalment al periodisme va ser productor radiofònic a Radio4 (RNE). 
La seva experiència professional li va portar a  desenvolupar càrrecs al Consell 
d’Administració  de Montcada de Comunicació. 
 
L’aportació més considerable del Sr. Bacardit, però, va ser la de la cohesió social d’un 
municipi  dispers territorialment, fracturat per infraestructures i socialment divers, 
utilitzant la història local i la cultura com aglutinadors de la col·lectivitat humana, 
enllaçant el passat comú de bona part de la comunitat montcadenca.  
 
Així és com el Sr. Josep Bacardit va concebre la difusió cultural com a eix vertebrador 
per a l’arrelament i la identitat social  i , per això, va esdevenir un referent en la història 
local com a membre actiu i baluard de  l’Associació Cultural Montcada, amb la 
publicació de desenes d’articles a la revista “Quaderns” d’aquesta entitat.  
 
Cal destacar, una de les últimes i més destacables  iniciatives desenvolupades: el grup 
de Facebook “Tu no eres de Montcada si…”, on van confluir realment les seves 
vessants de historiador local i de comunicador. El grup compta amb 7.300 seguidors a 
la  xarxa  social, on compartien fotografies i records històrics de la vila mentre Bacardit 
s’encarregava de recollir tot el que de nou li arribava per aquest mitjà, nodrint cada dia 
l’imaginari col·lectiu del poble i,de pas, patrimoni documental local. 
 
Tot  aprofundint en la recerca històrica i antropològica de Montcada i Reixac, el Sr. 
Bacardit  va materialitzar una inestimable contribució a la historiografia local en tres 
obres monogràfiques en coautoria amb l’altre gran cronista local,  el Sr. Ricard Ramos, 
malauradament traspassat també fa dos anys :  
 

- “ La mare de Déu del Ciment ” (2010) 
-  ” Alcaldes, batlles i afers d’un poble ” (2012) 
-  “ 940 dies. La Guerra Civil a Montcada ” (2014) 

 
Justament, la meticulosa elaboració d’aquesta última obra envers la Guerra Civil a 
Montcada i Reixac,  li va fer brollar un reguitzell inesgotable d’interrogants al voltant 
dels assassinats al cementiri de Montcada i , en general, arreu el terme municipal 
entre 1936 i 1941, cosa que li va empènyer a continuar la recerca a través de fonts 
arxivístiques i testimonis orals i que li va convertir en un dels agents promotors de la 
dignificació de la Memòria Històrica local.  
 
La incessant vocació investigadora, combinada amb la difusió de la història i el 
patrimoni cultural, fan palesa la rellevància del paper del Josep Bacardit en la 
promoció de la identitat social  i cohesió cultural de la ciutadania montcadenca. 
 
Atesos els mèrits que concorren en el Sr. Josep Bacardit Sanllehí, Pel  gran ressò  i 
estima assolits com a membre actiu de la comunitat, tant  per les seves virtuts 
personals com per la dedicació a Montcada i Reixac al llarg de la seva vida, i perquè la 
seva absència només es pot omplir honorant a la seva persona oficialment i  posant-ne 
en valor el llegat històric, el compromís i l’aportació social  fets  al llarg de la seva vida. 
 
Vista la proposta de l’Alcaldia  i previ dictamen de la Comissió Informativa de l'Àrea de 
Presidència celebrada per videoconferència el dia 17 de febrer de 2023, 
 



El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 19 membres assistents a 
la sessió dels 21 que formen la Corporació municipal, el següent: 
 
Atorgar al Sr. Josep Bacardit Sanllehí el títol de FILL ADOPTIU de la ciutat  de 
Montcada i Reixac, a títol pòstum. 
 
5. RATIFICACIONS I ASSABENTATS 
 
No n’hi ha 
 
6. MOCIONS 
 
6.1. MOCIÓ A FAVOR DE L’ASSIGNACIÓ DEL 25% DEL PRESSUPOST 
AUTONÒMIC DE SALUT A L’ATENCIÓ PRIMÀRIA I L’ESTABLIMENT D’UN PLA 
GLOBAL DE SALUT A MONTCADA I REIXAC. 
 
La Sra. Sempere presenta la moció: Primer de tot, donar la benvinguda a la Taula de 
Salut, que va ser qui es va adreçar a nosaltres perquè presentéssim aquesta moció al 
plenari d’avui. Com veureu, la moció queda una mica extemporània pel que fa al tema 
del pressupost del 25%, perquè això ja s’ha acordat dins de la Generalitat, però és 
veritat que amb aquesta moció, tant la Taula com nosaltres, el que volíem deixar palès 
és el tema de la necessitat de la millora de l’Atenció Primària a Montcada i Reixac.  
Com sabeu, la Taula i fa uns anys FAVMIR, porten un temps reclamant l’obertura de 
les urgències nocturnes al municipi. Als pressupostos de l’any 2021 s’havia acordat fer 
l’obertura de les urgències, i això s’incorporava al pressupost 2021 de la Generalitat. 
Això no s’ha pogut portar a terme, tot i que en l’última reunió que es va fer amb l’actual 
conseller de Salut es va arribar a un acord per fer un pacte de ciutat, on es recollien tot 
una sèrie de mesures que es pactarien entre l’Ajuntament i el municipi de Montcada i 
Reixac, per tal de portar aquesta atenció sanitària i per tal de posar en marxa 
actuacions, com poden ser la millora en l’atenció de salut buco-dental per a persones 
amb vulnerabilitat, una millora de coordinació entre Serveis Socials i l’àmbit sanitari per 
tal de donar atenció i suport a persones amb dependència, inclusió de perfils i el tema 
de la ginecologia, que ho portem també reivindicant molts anys.    
La idea és que amb aquesta moció, no només reclamem que es posi una data 
definitiva per aquesta obertura de les urgències, que era una mica la reclamació inicial, 
sinó també demanar que es signi aquest pacte de ciutat que ens va presentar el 
conseller, i que es va comprometre que es faria, i poder definir quins seran els ítems 
que es recolliran i que milloraran l’Atenció Sanitària i sobretot l’Atenció Primària, que 
cal que es reforci, perquè portem anys de retallades. Com portem anys de retallades, 
el que volem és que es signi aquest pacte de ciutat i que es faci aquesta incorporació 
de les mesures que es pactin. Després, a precs i preguntes, la Taula podreu acabar de 
comentar els ítems que demanàvem, però en principi la moció recull aquests aspectes.  
 

El Sr. Romero, regidor del grup municipal Cs, intervé: Des dels seus inicis, Cs ha estat 
molt sensibilitzat amb el tema de la sanitat i ha lluitat tant a través de la via municipal, 
com a través de la via parlamentària, per una sanitat més digna i amb més recursos, 
tant a nivell econòmic com a nivell d’infraestructures, d’equipament i de personal.  
A nivell municipal, el 2021 ja es va aprovar una moció presentada pel nostre grup 
municipal en el ple de març, per unanimitat, on es declarava Montcada i Reixac com 
una ciutat compromesa amb la prevenció del suïcidi i amb una especial atenció a les 
persones supervivents a aquest. A nivell parlamentari, s’han portat al Parlament vàries 
propostes a favor de retornar les urgències nocturnes al CAP de Jaume I i a l’obertura 
de farmàcies 24 hores en la població de Montcada i Reixac. Propostes que no s’han 



dut a terme per la passivitat d’un govern de la Generalitat que, per lo vist, té altres 
prioritats com són les d’obrir ambaixades per tot el món, entre altres.  
Estem totalment d’acord que la salut és una de les principals preocupacions de la 
població i que la porta d’accés del dret a la salut per a la major part de la població, 
sobretot pels més vulnerables, és l’Atenció Primària. Una Atenció Primària que s’ha 
vist maltractada i greument perjudicada per unes retallades i per una manca d’inversió 
que ha patit en aquests últims anys i que s’ha vist encara més patent, amb el Covid-
19, on no s’ha pogut, a penes, fer front a altres malalties i patologies. La manca 
d’inversió i de recursos, unit a la precarietat en la que es veu obligat a desenvolupar la 
seva funció el personal sanitari, cada cop més sobrepassats, fa que no es pugui donar 
un servei digne als usuaris de l’Atenció Primària. Llargues llistes d’espera i uns 
deficients diagnòstics per manca de recursos i de personal, provoquen un greu risc en 
l’empitjorament de l’estat de la salut del pacient. No oblidem que la desigualtat en la 
sanitat és la pitjor de totes, perquè és la que pot determinar, en moltes ocasions, si 
vius o mors. Montcada i Reixac s’ha vist afectada directament per les retallades, al 
haver de tancar les urgències nocturnes del CAP Jaume I en l’any 2009, havent-se de 
desplaçar la població a altres municipis o a Barcelona capital. De fet, a part de les 
urgències nocturnes,  a Montcada i Reixac li manquen un Servei d’Atenció Primària a 
pediatria, urgències pediàtriques i  servei de ginecologia,  contant amb una població de 
més de 37.000 habitants. Per tot això, pensem que, com a bona societat del benestar 
que ens considerem, cada cop menys, clar està i a les dades em remeto, el Govern de 
la Generalitat hauria de seguir les indicacions hauria de l’OMS, augmentant els 
pressupostos en Sanitat i destinant un 25% d’aquests, com a mínim, a l’Atenció 
Primària.  
Des de Cs no podem tancar aquest punt sense agrair a totes i cadascuna de les 
persones que formen i han format part de la Taula de la Salut. Persones que 
segueixen lluitant de manera incansable i altruista per una sanitat digna i per uns drets 
i unes prestacions que el Govern de la Generalitat, amb les retallades, ens ha 
arrabassat i que esperem que en un futur, molt pròxim, ens siguin retornades. 
 

El Sr. Sánchez manifesta: Des d’ERC-AM donarem suport a aquesta moció i votarem 
a favor. És veritat que amb la part expositiva potser no compartim alguns adjectius que 
entenem que són molt negatius i catastrofistes i que hi ha una part que queda una 
mica obsoleta de la moció, perquè els pressupostos del 2023 ja s’han negociat i s’han 
tancat i hi ha unes dades que plantegeu aquí, sobre els pressupostos del 2022 on 
recolliu que l’Atenció Primària s’ha augmentat més d’un 20% en els pressupostos del 
2022. No tinc la dada dels del 2023. Estan tancats els pressupostos del 2023. S’han 
aprovat per part del govern d’Esquerra Republicana, amb un compromís amb en Comú 
Podem també, i segur que està recollida aquesta millora en sanitat. Però tot i això, 
nosaltres estem convençuts de donar suport a la moció, perquè la sanitat pública, 
realment és un tresor, és una joia i és un miracle. S’ha de defensar, que la societat es 
pugui posar d’acord per tenir aquestes infraestructures de salut i per formar uns 
professionals, unes metgesses i uns infermers per donar una sanitat gratuïta a tota la 
població. Això és una autèntica revolució i ho hem de posar en valor i ho hem de 
defensar.  
Si comparem amb models sanitaris d’altres països del món que considerem molt 
avançats i molt capitalistes, com Estats Units per exemple, és un autèntic drama  si 
tens una malaltia i te l’has de pagar tu i t’has d’acabar hipotecant i amb la de gent que 
acaba vivint al carrer amb malalties mentals. És un tema gravíssim i, per tant, estem 
convençuts de donar suport a aquesta moció.  
Com deia, discrepava amb adjectius de la part dispositiva genèrica, però el que recull 
de Montcada ho compartim plenament, perquè recull que vam fer aquesta reunió 
política el dia 4 de gener amb la Conselleria de Salut, on vam prendre uns acords 
polítics de firmar aquest pacte de salut de Montcada, que ara s’han de treballar a nivell 
tècnic, per dotar-los de contingut i acabar-ho d’assignar, implementar i que siguin 



realitats. La regidora comentava alguns d’aquests punts com són: El reforçament de 
l’assistència domiciliària 24 hores i la seva garantia i la seva proximitat, el cobrir les 
baixes i les mancances que hi ha als CAPs, el tema del reforç de la ginecologia, el pla 
de salut buco-dental a la població vulnerable, coordinar l’atenció de la salut amb 
l’atenció que fa l’Ajuntament de Serveis Socials, fer anàlisis a la població vulnerable i 
estudis d’epidemiologia i de problemes de salut a Montcada, que sabem que és un 
poble castigat per temes com la contaminació i que sempre hem reivindicat que 
tinguem aquest tracte diferencial.  
També vam demanar la recuperació del cicle formatiu en documentació sanitària, que 
és una cosa que no depèn de Salut, sinó que depèn d’Educació, però que creiem que 
és important, perquè una de les problemàtiques per cobrir les baixes de salut actuals, 
és que manquen professionals i per formar metges, infermeres i infermers, tardes 
molts anys i després els obliguen a fer unes feines que són burocràtiques, com donar 
receptes o de complimentar dades i informes, que això es pot fer amb administratius 
especialistes en documentació sanitària. Per tant, el que es pot fer és descarregar de 
feines burocràtiques al personal professional mèdic, i dedicar-lo a fer diagnosis i no fer 
feines burocràtiques. Costa menys formar administratius que puguin fer-ho i alliberar 
de feina els metges i que facin el que realment han de fer. Hi havia un cicle formatiu a 
Montcada, que hem reivindicat que es recuperi, perquè és una necessitat de país.  
En tot cas, em consta que estan pendents aquestes reunions tècniques, que hem 
d’exigir que es portin a terme i que es complementin amb una plasmació i una 
concreció política d’aquest pacte de ciutat, que s’implementin les mesures que acorda 
aquest pacte i millorem entre tots la salut i la sanitat de Montcada.  
 
La Sra. Alcalá, regidora del grup municipal PSC-CP, expressa: L’atenció primària és el 
centre del sistema de salut què garanteix el dret a la salut dels nostres ciutadans i 
sobretot dels col·lectius més vulnerables. És el primer graó d’accés de la ciutadania, al 
sistema sanitari públic i facilita l’eficiència del sistema en general. El personal dels 
centres d’Atenció Primària són la porta d’entrada al sistema de salut, però al mateix 
temps són molt més que uns simples porters. Separen la patologia banal de la greu i la 
seva intervenció és clau pel triatge dels casos més importants. Un sistema sanitari 
orientat cap a l’Atenció Primària és una estratègia política de gran rellevància, perquè 
el seu efecte és clar i relativament ràpid respecte a la prevenció i la progressió de les 
malalties.  
La pandèmia ha deixat en evidència, des de la primera onada, la importància de 
l’Atenció Primària, per un bon control i abordatge d’aquesta, però la seva importància 
ja havia estat reconeguda en definir-la com l’eix vertebrador del sistema sanitari. 
Malauradament, les paraules no han anat acompanyades, quasi mai, d’un 
reconeixement real en termes de dotació econòmica, pressupostos, recursos materials 
i professionals, necessaris pel seu correcte funcionament. El dèficit de finançament i 
personal té conseqüències sobre els professionals, que han de suportar una 
sobrecàrrega de treball angoixant, que els desmotiva i els sotmet a un estat constant 
d’estrès. Els problemes de pressió assistencial s’arrosseguen des de fa molt de temps, 
però s’han vist agreujats amb les retallades, la pandèmia i la incorporació de solucions 
tecnològiques, que han sobrecarregat, alentit i burocratitzat les consultes.  
La realitat és que en el mes de maig del 2022, hem vist com en l’assignació de places 
MIR, han quedat a tot Espanya 200 places de Metge de Família vacants, 71 d’elles a 
Catalunya, la comunitat amb més vacants. L’especialitat està profundament 
desprestigiada.  
Als problemes de recursos s’hi ha d’afegir altres de tipus organitzatiu que resten 
autonomia als professionals, o els relacionats amb el programa informàtic e-CAP, un 
autèntic mal de cap pels professionals. Paraules dites pels metges.   
El Govern de la Generalitat i el PSC han arribat a un acord per aprovar els nous 
pressupostos, que suposaran un reconeixement a la Conselleria de Salut. Així, Sr. 
Sánchez, s’incrementarà en 1.284.000.000 el pressupost d’aquest departament (un 



11% més que en el 2022). El pressupost total de Salut serà de 12.212,8 milions, 
l’Atenció Primària en serà la principal beneficiada. Aquest acord haurà de servir per 
posar èmfasi en els col·lectius vulnerables, consolidar les mesures de benestar 
emocional i especialment en l’atenció a la salut mental de joves i adolescents, 
disminuir les llistes d’espera, gestionar la demanda creixent motivada per l’envelliment 
de la població i millorar les condicions laborals i retributives dels sanitaris, entre 
d’altres. El pacte ha de permetre l’increment del pes de l’Atenció Primària en el 
pressupost total de Salut fins a arribar al 24% mitjançant la dotació de 3.240 milions en 
aquest àmbit. Així, es vorejarà l’anhelat 25%: el percentatge del total de sanitat que, 
segons l’OMS, ha d’anar destinat a l’Atenció Primària.  
El govern i el PSC també han acordat incrementar en 30.000.000 d’euros el 
pressupost destinat a la salut mental i les addiccions, que suposaran, entre altres 
coses, augmentar les places als hospitals de dia i desplegar el pla de prevenció del 
suïcidi. A més, 30.000.000 més seran per reforçar les polítiques de salut pública i 
augmentar el personal de l’Agència de Salut Pública de Catalunya.  
Pel que fa a les llistes d’espera, 100 milions aniran dirigit a pal·liar-les. A més, també 
es preveu augmentar les places de formació sanitària especialitzada, com les de 
medicina familiar i comunitària, i continuar amb el desplegament de la Llei 12/2022 de 
salut buco-dental.  
A més, el pacte també contempla la millora d’equipaments i infraestructures del 
sistema públic sanitari. Esperem que totes aquestes mesures afavoreixin també a la 
nostra Atenció Primària, a Montcada i Reixac. També he d’ agrair tasca de la Taula de 
la Salut, per la seva lluita incansable.  
Per acabar, els nostres parlamentaris estaran atents, fiscalitzant la feina del govern, 
perquè es facin realitat totes les mesures acordades. Des del PSC diem: Defensem la 
sanitat pública i l’atenció primària. El nostre vot és a favor.  
 
La Sra. Sempere exposa: Només comentar que la primera reunió que farem més a 
nivell tècnic, serà el 6 de març, on ens reunirem 8 tècnics del CatSalut i de la 
Generalitat, per parlar d’aquest tema i per detectar necessitats  en l’àmbit sanitari de 
Montcada i la visió que  tenim des de l’Ajuntament, i començar a filar l’agulla, que era 
una mica la reclamació de la Taula, i una mica la intencionalitat del pacte. No tant 
parlar dels pressupostos de la Generalitat, perquè els hi recordo que totes aquestes 
mesures que comentàvem, el seu partit es va sumar una mica al carro a última hora. 
També eren propostes que havien sorgit des del nostre partit i que això quedava una 
mica com extemporani, perquè ja s’havia pactat. Tot i així, gràcies per recordar-ho. 
Però en definitiva, la intencionalitat de la moció era una mica més en l’àmbit local, 
poder establir aquest pacte i veure com impacta en el nostre municipi, que  és una 
mica la intenció que té la Taula i que tenim nosaltres.  
 
La Sra. Alcaldessa conclou: En tot cas, el que reivindiquem i exigim és el compliment 
d’aquest pacte de ciutat per a la salut, amb tota aquesta millora en els serveis 
d’Atenció Primària, que realment, si després es recull tot allò que ens han dit i ens han 
proposat, serà una gran millora en l’Atenció Primària del nostre municipi. Això no vol 
dir de cap manera que nosaltres renunciem a continuar reivindicant l’obertura de les 
urgències nocturnes. Jo crec que una cosa no treu l’altra. El que passa és que tampoc 
podem deixar escapar aquesta oportunitat de signar aquest acord i aquest pacte de 
ciutat, perquè voldria dir deixar perdre molts serveis, molt positius per tota la ciutadania 
en general, però pels col·lectius més vulnerables, en particular.  
 
 
Vista la moció presentada pel grup municipal ECPMIR, el text de la qual és el següent: 
 
“La salut s’ha convertit en una de les principals preocupacions de la població. En 
aquest sentit, l’atenció primària representa la porta d’accés al dret a la salut per a la 



majoria de la població, especialment de les persones i els col·lectius en situació de 
major vulnerabilitat. L’increment  de les necessitats  sanitàries de la població no s’han 
vist acompanyades de mesures eficaces ni d’un augment suficient de la inversió per 
reforçar l’atenció primària ha estat la gran perjudicada de la mana d’inversió en l’última 
dècada. 
 
La feblesa de l’atenció primària s’ha fet encara més evident durant la pandèmia. Hi ha 
hagut una discriminació indirecta en l’atenció sanitària de la població, en particular de 
les malalties no covid-19 com les persones que pateixen malalties no cròniques o que 
tenen una major dependència del sistema (gent gran, malalts mentals, persones 
migrants o amb malalties cardiovascular, diabetis o càncer, entre d’altres). El resultat 
han estat els retards i les deficiències en els diagnòstics i l’augment de les llistes 
d’espera incrementen el risc d’empitjorament de l’estat de salut de les persones. 
L’atenció primària és fonamental per prevenir i promoure la salut, ja que permet 
realitzar diagnòstics de manera precoç per a detectar problemes de salut abans que 
s’agreugin. 
 
Malgrat l’abandonament, l’atenció primària sobreviu gràcies als seus professionals. La 
seva situació de sobrecàrrega de laboral i precarietat ja era crònica abans de la 
pandèmia. E aquests moments el personal sanitari es troba exhaust, i la crisis sanitària 
posa en risc la seva salut física i mental. Els alts nivells d’ansietat i frustració han 
incrementat l’abandonament laboral, un efecte molt perillós en un sistema infradotat i 
amb dificultat per trobar nou personal. Els discursos i aplaudiments d’agraïment al 
personal sanitari durant els moments més crítics de la pandèmia s’han de traduir en 
mesures concretes per ampliar les plantilles i millorar-ne les condicions laborals, que 
redundin en un millor accés al dret a la salut i qualitat de l’atenció sanitària. Fa dotze 
anys que l’OMS i Relators de l’ONU insten els Estats a reforçar l’atenció primària 
destinant almenys el 25% del pressupost sanitari. L’OMS estima que l’atenció primària 
por satisfer més del 70% de les necessitats de salut de les persones al llarg de la seva 
vida. 
 
Malgrat això, el pressupostos del Govern per al 2022 només destinen només el 17%, 
sense desglossar sufientment quines partides són incloses en aquest àmbit. Dels 
11.215 milions d’euros destinats a Salut, 1885 estan previstos per l’atenció primària. 
Aquesta xifra representa un augment respecte l’any anterior de 323 milions, però 
resulta del tot insuficient per cobrir les necessitats de personal i de recursos que 
garanteixin l’accés universal del dret a la salut de la ciutadania. L’atenció primària és el 
puntal de la salut i del benestar social i, per tant, cal que es reflecteixi en els 
pressupostos. 
 
Cal rescatar l’atenció primària de la situació de col·lapse amb un major augment 
pressupostari que serveixi per desplegar mesures ràpides i eficaces. A més, cal 
establir indicadors d’avaluació de les seves necessitats per tal determinar la distribució 
dels recursos, i cal transparència de quines partides i segons quins criteris són 
incloses en el seu pressupost. Per tant destinar el 25% ha de ser un primer pas per  a 
l’augment progressiu i d’acords amb les necessitats sanitàries de la població. Els 
sistemes de salut basats en una atenció primària forta garanteixen nivells de salut més 
alts a la població, són més equitatius i eficients en l’ús de recursos i disminueixen les 
desigualtats i la mortalitat. 
 
De fet i parlant específicament del nostre municipi, la població de Montcada i Reixac 
posseeix una sèrie de característiques sociodemogràfiques que la converteixen en una 
de les poblacions més vulnerables de Catalunya, com així ha va reconèixer el propi 
Departament de Salut en el Nou Model D’assignació de Recurs de l’Atenció Primària 
l’any 2017. 



 
Sumat a aquests condicionants, també hem de recordar les retallades en Sanitat del 
Govern de la Generalitat: de 2009 al 2018, en que es van retallar 1.300.000.000 euros, 
i 3 de cada 5€ d’aquestes retallades van sortir de l’Atenció Primària. Una inversió que 
encara no hem recuperat. 
 
De fet, un d’aquestes retallades fa impactar directament a la ciutat de Montcada i 
Reixac, traduint-se en el tancament de les urgències nocturnes del CAP Jaume I l’any 
2009 i obligat a la població a haver de desplaçar-se a altres municipis com Ripollet o 
Barcelona per ser atesos. Això no ha fer més que agreujar encara més la situació de la 
població de Montcada i Reixac en relació a la salut i a l’accessibilitat i prestació 
d’atenció sanitària. 
 
En l’actualitat, la població de Montcada (37.000 habitants) manca encara de serveis 
d’Atenció Primària en pediatria i urgències pediàtriques (més de 6000 menors de 14 
anys) servei de ginecologia (més de 11600 dones entre els 14 i 64 anys), serveis 
d’urgències ambulatòries permanent, servei de farmàcia de guàrdia en horari nocturn, 
entre les més importants. 
 
A la darrera reunió del consistori amb l’actual Conseller de salut, Manuel Balcell, el 
passat 4 de gener es va arribar a l’acord d’establir un Pla Global de salut per millorar 
l’Atenció Primària a Montcada i Reixac. Aquest Pla ha de recollir totes les demandes 
històriques de retorn d’inversió en l’àmbit sanitari que porten 11 anys de reivindicació 
per part d’entitats, associacions de veïnes i diferents partits polítics, com la Taula de 
salut o la FAVMIR. 
 
Instem el Govern de la Generalitat de Catalunya i els diferents grups parlamentaris que 
en la negociació dels pressupostos del 2023 s’augmenti el pressupost destinat a 
l’atenció primària fins a arribar al 25% del pressupost destinat a l’atenció primària fins a 
arribar al 25% dels pressupost sanitari. La pandèmia ha de servir com a punt d’inflexió 
per repensar el sistema sanitari públic i enfortir l’accés al dret a la salut. Són moltes les 
dificultats i els reptes socials i econòmics a conseqüència de la pandèmia, però la 
millor sortida d’aquesta crisi és la protecció i el respecte dels drets humans de forma 
indivisible i universal. L’enfortiment de l’atenció primària és essencial per garantir el 
dret a la salut i la resistència dels sistema sanitari davant les noves necessitats i 
amenaces. 
 
Per tots aquestos motius, el Ple municipal acorda instar al Govern de la Generalitat a: 
 
1. Destinar el 25% del pressupost sanitari a l’atenció primària, tal com recomana 
L´OMS, i una vegada assolit, incrementar de forma progressiva els recursos materials i 
personals per donar resposta a les necessitats de la ciutadania en el seu accés al dret 
a la salut. 
 
2. Garantir la transparència sobre quines despeses són incloses en el pressupost de 
l’atenció primària en els pressupostos anuals. 
 
3. Exigir a la Conselleria de Salut i al Govern de la Generalitat que donin màxima 
prioritat i dotin de recursos aquest Pla Global de salut per millorar l’Atenció Primària a 
Montcada i Reixac, per tal que pugui iniciar-se i reverteixin les retallades en matèria 
sanitària que portem patint el últims 11 anys. 
 
4. Demanar al govern de la Generalitat que posi un data definitiva per realitzar el 
compliment de l’acord de pressupostos per a l’any 2021, on el grup parlamentari En 



Comú Podem va negociar la apertura de les urgències nocturnes com a inversió 
prioritària, tot i que encara no s’ha pogut aconseguir per una manca de professionals. 
 
5. Comunicar aquest acord municipal al President de la Generalitat, al Departament 
d’Economia i Hisenda, al Departament de Salut i a l’entitat Amnistia internacional 
Catalunya”. 
 
El Ple acorda  aprovar la moció  per unanimitat, amb el vot a favor dels 19 membres 
assistents a la sessió dels 21 que formen la Corporació municipal. 
 
6.2. MOCIÓ DEL GRUP Cs PERQUÈ L’AJUNTAMENT PROMOCIONI 
DESALLOTJAMENTS FRONT A OKUPACIONS CONFLICTIVES I ADOPTI 
MESURES CONTRA LES OKUPACIONS D’IMMOBLES. 
 
A petició del grup Cs que presenta la moció, aquesta queda sobre la taula per a ser 
tractada a la propera sessió. 
 
7. PRECS I PREGUNTES  
 
7.1. Del Sr. Romero:  
Hem rebut moltes queixes de veïns de Santa Maria de Montcada, referents als canvis 
que s’han realitzat en l’Avinguda Terra Nostra, que ha passat de ser una via de doble 
direcció, a una via d’una sola direcció. Ha afectat negativament a la majoria dels veïns, 
que han de donar moltes voltes per arribar al seu destí i a les seves cases, passant 
per semàfors, incorporant-se a la Nacional 150 i recorrent molts més metres. Per altra 
banda, hi ha veïns que opten per agafar el camí de terra junt al riu. Aquest camí està 
ple de sots, és una zona que no està il·luminada, ni té tanques protectores, havent-hi 
un desnivell amb la riera. Doncs bé, a finals del mes passat, va caure un vehicle al riu, 
sense lamentar danys personals de gravetat, per sort. No obstant, el perill segueix allà 
i els veïns sol·liciten l’adequació del camí de terra d’aquesta riera, per facilitar l’accés 
als diferents carrers del barri. Per això, es demana que s’asfalti aquest camí, s’instal·lin 
les faroles necessàries per a una correcta il·luminació, i es col·loquin unes tanques 
protectores.  
 
7.2.  De la Sra. Pellicer: 
Al mes de novembre es va aprovar la moció que demanava que la Policia Local 
s’adherís al que és el sistema de VioGén i ens agradaria saber en quin estat es troba.  
 
La Sra. Alcaldessa respon:  
És veritat. Té tota la raó. A la junta de portaveus em vaig comprometre a preguntar, 
perquè tot just, després d’aquesta junta de portaveus tenia reunió a la seu de la Policia 
Local, i em vaig oblidar. Passo la pregunta i li faré el retorn.  
 
7.3. Del Sr. Iruela: 
Jo volia fer primer un prec, per demanar que ens facin arribar els plans d’ocupació que 
s’han fet durant l’any 2022, i si s’han complert tots els requisits per rebre subvencions 
de la Diputació de Barcelona per aquests plans d’ocupació.  
 
7.4. Del Sr. Iruela: 
Després volia fer una pregunta que va en relació amb la resposta rebuda per vostè 
sobre la pregunta que vam fer en el ple del mes de gener. La pregunta era la 8.5. No 
podem estar satisfets amb la seva resposta, Sra. alcaldessa, ja que contesta amb 
evasives a la meva pregunta. Si no tenen cap quadrant de control, diguin-ho i ja està. 
No passa res. Però no podem acceptar la seva resposta com a tal. Volem que contesti 
al que li preguntem. Vostè ha contestat que els vehicles municipals estan adscrits a 



diferents departaments, estan a disposició dels treballadors i treballadores de 
l’Ajuntament, per a la realització de les seves tasques i que cada departament o servei 
gestiona i controla els seus vehicles. Aquesta ha estat la seva resposta.  
Nosaltres vam formular la pregunta per l’ús indegut d’un vehicle, que va ser cedit pel 
responsable d’un departament, i això va provocar la seva dimissió. Per tant, si us plau, 
contesti la pregunta: Hi algun quadrant en els diferents departaments o serveis, que 
indiqui nom de la persona que utilitza el vehicle, matrícula del vehicle, dia i hora 
d’entrada i sortida, i per què serveix o s’ha fet servir?  
 
Resposta del Sr. Sánchez  
Les obres de l’Avinguda Terra Nostra són una decisió política i assumim la 
responsabilitat que tenim com a responsables polítics, d’haver-les fet. Hem intentat 
que sigui un procés participatiu, escoltar i hem fet diverses assemblees per plantejar-
les, i no estem d’acord en què molts veïns o la majoria de veïns estiguin perjudicats. 
Sempre que fas canvis, hi ha aspectes positius i aspectes negatius. Nosaltres creiem 
que és un aspecte positiu en global, i que el veïnat ho valorarà així, i així ens ho han 
fet saber. Com sabeu, vam obrir un procés de suggeriments per fer el document de 
l’avanç de la zona 15, de la modificació de planejament, i hi ha moltes al·legacions, 
molts suggeriments entrants, que anaven a favor de que féssim aquest canvi. A 
l’Avinguda Terra Nostra hi havia molts riscos, amb un doble sentit de circulació, 
d’accidents i de perills al passejar per allà i els veïns estan molt contents i molt agraïts 
de que ho haguem fet. És veritat que a les xarxes socials s’expressen com 
s’expressen i s’expressa qui s’expressa, i hi ha veïns que no estan satisfets i que 
donen més recorregut amb el cotxe, però hem de mirar si volem un barri on es 
beneficiï la mobilitat amb vehicle privat, amb el que això implica que sigui utilitzat per 
veïns de fora del municipi, de fora del barri, com un bypass, per anar de la carretera de 
la Roca a la Nacional 150. És el mateix que ha passat amb la Nacional 150. Clar que 
hi ha semàfors. Clar que la gent que va amb cotxe es veu perjudicada per aquests 
semàfors i per aquest alentiment de la circulació, però nosaltres creiem que hi ha unes 
vies ràpides i fluides per suportar transport privat massiu, que és la C- 158. La gent 
que va cap a Cerdanyola, Ripollet, Barcelona, no ha de passar per Terra Nostra, ha de 
passar per la Nacional 150, perquè volem que sigui una avinguda metropolitana i no 
una via d’alta circulació i que vagin per la C-58, és el que volem. No volem facilitar la 
inter mobilitat amb cotxe dels veïns de fora de Montcada. Per tant, el que volem és 
beneficiar als veïns que viuen a Montcada, perquè puguin gaudir d’una circulació més 
pacificada i més alentida. Aquesta és la opció que fem.  
Hi ha coses que es poden millorar i coses que estan perjudicades? Doncs sí. Creiem 
que és un benefici pel barri i així ho reconeix i ho reconeixerà el barri? Doncs també. 
Que hi ha gent perjudicada i hem de minimitzar els efectes negatius? Evidentment. Ho 
hem d’anar estudiant i ho hem d’anar millorant. Creiem que és una millora pel transport 
públic, pel recorregut de l’autobús 155, per la inter mobilitat, que  aconseguim posar la 
parada terminal del 155 davant de Terra Nostra, i que hi ha moltes millores a fer.  
Que el carrer de l’Avinguda Riera de Sant Cugat està sense asfaltar i en molt mal 
estat? És veritat, és correcte. Però per poder fer-ho tenim problemes de planejament, 
perquè aquí hi havia previst un vial de dos sentits per banda i una expropiació per fer 
una autopista en aquell cantó. Per això hem fet la modificació de planejament de la 
Zona 15 i vam fer la seva aprovació inicial, per eliminar aquest vial i per eliminar també 
el vial de frontissa que anava per la Zona Nord, tocant al Turó de Montcada, de la 
Nacional 150, on hi havia prevista una reserva de sòl, per vialitat, per fer una mena 
d’autopista allà. Això no ens interessa. El barri de Terra Nostra volem que sigui un 
barri residencial pel gaudi dels veïns, i no pel pas de vehicles, que sigui la drecera per 
a vehicles d’altres llocs. Per això estem fent aquesta modificació de planejament, i 
quan estigui aprovada i allò sigui un vial d’un sol sentit, podrem procedir a reparar-lo, a 
arreglar-lo i a fer les expropiacions necessàries i mínimes, per poder fer aquest vial, 
que sigui d’us i de gaudi del veïnat i de la ciutadania. Per això hi ha aquests tempos i 



per això està en mal estat aquest carrer. Perquè hem de fer aquesta modificació de 
planejament de la Zona 15, que ja hem iniciat i ja hem portat a aprovació d’aquest ple i 
amb això anirem treballant. És el nostre objectiu. Que hi hagi hagut un accident i que 
un cotxe hagi caigut al riu? Ha passat, sí. Tampoc entrarem ara amb les causes, ni 
atribuir-ho a les obres, com s’ha fet malintencionadament per determinada gent. Si 
voleu, podem entrar en un cas puntual d’un vehicle que estava a la una de la matinada 
fent marxa enrere, va caure a la riera, i a l’ocupant no li va passar res, va anar a casa i 
a l’endemà va anar a denunciar que havia caigut el cotxe. Que passen més cotxes per 
allà, que està en mal estat i que ho hem d’arreglar? És veritat, en som conscients, i per 
això hem fet la modificació de planejament, perquè es pugui fer. Amb això estem 
treballant.  
 
El Sr. Romero expressa: Només que molts veïns pensen que s’hauria d’haver fet tot al 
mateix temps, arreglar la riera en el moment que fas el circuit ben fet. Ara molts veïns 
per arribar a casa seva, han de donar molta volta o sinó agafen el camí de terra. Passa 
el camió de les escombraries i tot. Vull dir, al final...  
 
El Sr. Sánchez explica: Primer, ja li dic que per millorar aquest camí s’ha de fer una 
modificació de planejament que ho permeti fer, perquè el que s’hauria de fer, sinó ara, 
són dos sentits per banda amb una reserva de vialitat que hi havia de 20 metres que 
volem reduir, i expropiant les cases que donen a la riera. Això no ho volem fer, i per 
això estem fent la modificació de planejament, que com sabeu, estava pendent a la 
Zona 15, vam aprovar les normatives urbanístiques que regulessin les construccions 
de la Zona 15 de Terra Nostra, que no estava aprovat i estava des del PGM de 1976 
pendent, per evitar problemes també de disciplina urbanística, de perímetres de 
piscina, d’on ho poses... Hi havia molts problemes. Això ho hem resolt, i ara estem 
resolent el tema del planejament, per poder arreglar aquesta viabilitat.  
Un incís, cada vegada que vostè diu que els veïns han de donar voltes, o tenen 
semàfors, es refereix a la mobilitat en cotxe. També hi ha veïns que es mouen a peu o 
en altres modes de mobilitat, i no hem de facilitar només que els que van en cotxe 
arribin ràpid a casa, sinó que els que viuen allà puguin gaudir d’un espai, d’una vorera i 
d’un carrer per passejar i per viure tranquils. Vostè tota l’estona diu quan han d’anar en 
cotxe. Els cotxes s’han de tenir respecte i s’han de considerar, però no és tot el veïnat, 
evidentment.  
 
El Sr. Romero indica: És que Santa Maria és un barri aïllat, i per arribar-hi la gent 
normalment va en cotxe.  
 
La Sra. Alcaldessa respon: És un barri aïllat, però també hem de pensar si volem els 
barris pels cotxes o per les persones. Si vostè necessita més informació, el senyor 
Sánchez li podrà donar.  
 
Pel que fa a la pregunta del senyor Iruela, dir que jo crec que es barregen coses, 
senyor Iruela. Si vostè està preguntant per l’ús que es fa dels vehicles municipals per 
part dels treballadors i treballadores, la resposta que se li ha donat és la correcta. Ara, 
si vostè estava plantejant i el que volia era saber concretament, el cotxe aquell que va 
estar involucrat en aquest incident, aleshores sí que convindré amb vostè que potser 
no és tot lo complerta que hauria de ser. Vostè amb la seva pregunta, el que 
demanava i el que preguntava, era si hi havia algun tipus de control en l’ús dels 
vehicles, la cessió... Fem una cosa, m’ho explica bé i aleshores nosaltres li 
contestarem. Vostè ara, quan ha intervingut, ha fet referència a l’incident amb un 
vehicle que s’havia cedit de titularitat municipal i tal. Li dic, que precisament, aquest 
cas concret, és completament diferent. Que si el que estava preguntant era per aquest 
cas, és veritat que aquesta resposta no serveix. Si pregunta per tota la flota de 
vehicles municipals, aleshores és la resposta correcta.  



 
El Sr. Iruela manifesta: Doncs el nostre grup no està d’acord. Primer, perquè jo el que 
li vaig preguntar en el ple passat va ser si hi havia un quadrant on s’identifica la 
persona que fa ús del vehicle i la matrícula, en l’hora de sortida i entrada i per quina 
activitat ha estat utilitzat. Avui he fet referència a això, perquè es va fer un ús indegut 
d’un vehicle i, per tant, la pregunta era com es controla això. Si cada departament té 
un control d’entrades i sortides dels vehicles. Vostè no m’ha contestat. M’ha donat una 
resposta genèrica i aquí queda la cosa. A veure, no som tan ingenus nosaltres, eh? 
Som bones persones i entenem les coses, però ingenus no ho som.  
 
La Sra. Alcaldessa expressa: Jo crec que la resposta és suficientment clara. Diu que 
cada departament s’organitza d’una forma amb els quadrants... Bé, per exemple el 
cotxe de l’Alcaldia ja li dic que sí, que hi ha un quadrant i a dalt també s’intenta tenir. 
Torno a dir, si torna a posar sobre la taula l’incident aquest com un exemple d’alguna 
cosa que pot passar amb un vehicle municipal, ja li dic que aleshores no té res a veure 
una cosa amb l’altra. Però bé, parlem-ho després i m’explica bé què és al que es 
refereix. Estaria clar per a vostè, sembla ser que per a nosaltres no ho ha estat tant, ni 
per a mi, ni pels treballadors que han donat resposta.   
 
 
Sense més assumptes a tractar, a un quart menys cinc minuts de nou de la nit, la 
presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
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